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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
07 / 2024

ASSISTENTS

Alcalde–president:
JORDAN FARNÓS, JORDI

Regidors i regidores:
ABELLÓ GINER, MARGARITA
BEL ALEMANY, LLUÍS
BEL GUERRERO, MARIA DOLORS
BEL HOMEDES, JAUME
BONFILL MORENO, JOAN CARLES
CABALLÉ TUDÓ, MARIA PILAR
CARDONA IBAÑEZ, YOLANDA
GRAU FERRER, VÍCTOR
LLEIXÀ FORTUÑO, MAR
OLOGARAY ARASA, ÒSCAR
PEDRET PIJOAN, ROGER
REHUES GRAU, ANNA
RIPOLL CASTELLÓ, MÒNICA
ROIGÉ PEDROLA, MERITXELL
RUPÉREZ MONREAL, SÒNIA
SOROLLA DURÁN, JORDI
TOMÀS AUDÍ, DOMINGO 
VALLESPÍ CERVETO, JOSÉ FRANCISCO
VIÑA ARIÑO, MARIA JESÚS

Secretari accidental:
GARCIA EGEA, MANUEL

Han excusat la seva assistència:
ARNAU CASTRO, SERGI

Tortosa, essent les divuit hores del dia vuit d’abril de
dos  mil  vint-i-quatre,  prèvia  convocatòria  girada  a
l'efecte,  es  reuneixen  en  primera  convocatòria  al
Saló  de  Sessions  de  la  casa  consistorial,  els
membres de l'Excel·lentíssim Ajuntament de Tortosa
que al marge es relacionen, a l’objecte de realitzar
sessió ordinària sota el següent

ORDRE DEL DIA

I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 – Aprovació, si s'escau, de les següents actes:

• Ordinària 04/2024, de 5 de febrer.
• Ordinària 05/2024, de 4 de març.

PRESIDÈNCIA

02 – Proposta de nomenament de membre representant suplent de l’Ajuntament de Tortosa a l’entitat Parc
Natural dels Ports.

CULTURA

03 –  Dictamen  de  proposta  d’acord  d’aprovació  inicial  de  les  bases  especifiques  d’atorgament  de
subvencions per l’organització d’activitats culturals.
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PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

04 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació inicial de la modificació puntual del POUM a l’avinguda
Don Álvaro, 258-260, de Campredó. 

GOVERNANÇA MUNICIPAL

05 –  Dació  de  compte  de  l’aprovació  de  la  liquidació  del  pressupost  de  l’Ajuntament  de  Tortosa
corresponent a l’exercici 2023.

06 – Dació de compte del decret 790/2024, de 13 de març, aprovació del pla pressupostari a mig termini
pel període 2025-2027.

07 – Dació de compte de l’aprovació dels comptes justificatius presentats pels grups polítics municipals
corresponents des d’1 de gener de 2023 fins el 16 de juny de 2023.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS 

08 – Proposta del grup municipal Movem Tortosa–Partit  dels Socialistes de Catalunya–Candidatura de
progrés (MT-PSC-CP) i Esquerra Republicana de Catalunya–Acord Municipal (ERC-AM) sobre la situació de
l’Hospital de la Santa Creu de Jesús.

09 – Proposta del grup municipal Junts per Tortosa–Compromís Municipal (CM) per recuperar l’obertura
del complex esportiu WIN en cap de setmana.

II. PART NO RESOLUTIVA

10 – Dació de compte dels extractes dels acords adoptats per  la Junta de Govern Local i  resolucions
d’Alcaldia:

a) Extractes Junta de Govern Local:

- 10/2024, de 19/02/2024 - ordinària.
- 11/2024, de 26/02/2024 - ordinària.
- 12/2024, de 28/02/2024 - extraordinària i urgent.
- 13/2024, de 04/03/2024 – ordinària.
- 14/2024, d’11/03/2024 – ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 317/2024 a la 484/2024.

11 – Informes de l’Alcaldia. 

12 – Control dels òrgans de la corporació:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bona tard a tots i totes, regidors i regidores, i també a la gent del públic que està avui aquí al Saló de
Plens del nostre Ajuntament en està convocatòria del dia 8 d'abril de 2024 de la sessió ordinària, per tant,
corresponent  a este mes. Abans d'iniciar el plenari, excusar la presència del senyor Sergi Arnau, que per
motius de salut no pot estar avui present.» 

*-*-*
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El president declara oberta la sessió i procedeix a tractar els punts inclosos a l'ordre del dia:

I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 - APROVACIÓ, SI S'ESCAU, DE LES SEGÜENTS ACTES:

• ORDINÀRIA 04/2024, DE 5 DE FEBRER.
• ORDINÀRIA 05/2024, DE 4 DE MARÇ.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ja al primer punt. En este cas, l'aprovació, si s'escau, de les actes  ordinària 04/2024 de 5 de
febrer i ordinària 05/2024 de 4 de març. Entenc que s'aprova per… Té la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies. Alcalde, regidores, regidors, amb relació a l'aprovació de l'acta de la sessió 04/2024, la del 5 de
febrer, a la pàgina 12 de l'acta s'explica com vostè em respon una pregunta i mentre vostè em responia, el
senyor Vallespí m'interpel·la. L'acta transcriu literalment una intervenció meva que diu: «Abans demanaria
que li  donés la paraula al  senyor Vallespí,  perquè veig que mentre vostè parlava m'està  interpel·lant i
m'agradaria que també constés en acta el que estava dient. Gràcies.»

No obstant, l'acta no recull este comentari molt paternalista del senyor Vallespí, un dels més que he rebut
per part de diferents membres del seu govern municipal i, de fet, tot i que en aquell moment vostè no li
dona la paraula, el senyor Vallespí la demana, tal com es veu a l'enregistrament del ple i en tot cas el que
demanaria és que es corregís l'acta i que s'afegeixi este comentari del senyor Vallespí i també aprofitar per
tornar a demanar respecte als deu regidors de l'equip de govern.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé senyor Ologaray, recepcionem la seva petició. No recordo estòs fets, ho inclourem a l'acta i el
respecte sempre ha de ser mutu, no només cap a l'oposició, cap al govern i, per tant, cap a tots els regidors
i regidores. Entenc, per tant, que s'aprova per tots els regidors presents, tenint en compte que recepcionem
la seva petició a l'acta…, té la paraula.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies. En tot cas, entenc que s'afegirà el comentari. Per tant, esperem que se’ns faci arribar l'acta i si
no, el nostre grup ens abstindríem.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Li he comentat que recepcionem i que, per tant, s'incorporarà a l'acta i, per tant, s'entén que aprovem,
com està indicant la seva portaveu, que s'aprova per tots els regidors presents, atès que li he dit que sí,
que recepcionem la seva petició.»

*-*-*

El consistori,  per unanimitat de tots els membres presents a la sessió,  acorda aprovar-les i  ordenar la
transcripció al llibre d’actes. 

PRESIDÈNCIA

02 – PROPOSTA DE NOMENAMENT DE MEMBRE REPRESENTANT SUPLENT DE L’AJUNTAMENT DE TORTOSA
A L’ENTITAT PARC NATURAL DELS PORTS.
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Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Vist que en data 31 de juliol de 2023 per acord del Ple municipal es va acordar nomenar al Sr. Jaume Bel
Homedes com a representant de l’Ajuntament de Tortosa a l’entitat Parc Natural dels Ports.

Vist que la Junta Rectora del Parc Natural dels Ports i la Reserva Natural Parcial de les Fagedes del Port, en
sessió extraordinària de data 6 de setembre de 2023 va adoptar el següent acord:

• Cada entitat, col·lectiu o organisme representat a la Junta Rectora facilitarà, per escrit, al Parc
Natural dels Ports el nomenament d’un o d’una membre suplent, per tal que pugui assistir a les
reunions en cas d’absència del membre titular.

Atesa  la  necessitat  de  nomenar  un  membre  suplent  en  representació  de  l’Ajuntament  de  Tortosa,  a
l’esmentada entitat.

D’acord amb l’exposat, i a l’objecte de procedir al seu nomenament.

Al PLE es proposa adoptar els següents ACORDS:

Primer.- Nomenar com a membre representant suplent de l’Ajuntament de Tortosa, als dels òrgans rectors
de l'entitat Parc Natural dels Ports, a la Sra. Maria Pilar Caballé i Tudó, amb DNI 40924668-D.

Segon.-  Notificar  el  present  acord a la  Direcció General  de Polítiques Ambientals i  Medi  Natural,  Parc
natural dels Ports.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem al  punt  segon de l'ordre del  dia.  En este  cas,  és la  proposta  de nomenament  d'un membre
representant suplement de l'Ajuntament de Tortosa a l'Entitat del Parc Natural dels Ports. És un tema que
se mos ha demanat des del mateix Parc Natural dels Ports. S'havia nomenat només la persona com a
representant,  que  en  este  cas  és  el  regidor  Jaume  Bel.  Se mos  ha  demanat  que  també hi  hagi  un
suplement, a nosaltres i a la resta d'institucions que formem part d'este organisme i, per tant, aquí el que
fem és  nomenar a la senyora Pilar Caballé com a suplent.  Entenc que  s'aprova per tots els regidors i
regidores presents.» 

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

CULTURA

03  –  DICTAMEN  DE  PROPOSTA  D’ACORD  D’APROVACIÓ  INICIAL  DE  LES  BASES  ESPECIFIQUES
D’ATORGAMENT DE SUBVENCIONS PER L’ORGANITZACIÓ D’ACTIVITATS CULTURALS.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Identificació de l'expedient
Expedient: 2024-IAC-H0303-000001
Assumpte: Bases específiques d’atorgament de subvencions per l’organització d’activitats culturals

Relació de fets 

Primer.  L'Ajuntament  de  Tortosa  convoca  anualment  la  concessió  de  subvencions,  en  règim  de
concurrència competitiva, per a l’organització d’activitats culturals, amb subjecció a les bases generals de
subvencions de l’Ajuntament de Tortosa, publicades al BOPT 206/2008, de 4 de setembre, i les bases
específiques reguladores, publicades al BOPT CVE 2023-08618, d’11 d’octubre.

Segon.  L’objecte d’aquestes bases és  regular  la  concessió de subvencions,  perquè es duguin a terme
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activitats culturals que complementin i/o supleixin les de competència municipal. La finalitat dels ajuts és
dinamitzar l’activitat cultural de la ciutat i afavorir la cooperació entre el sector públic i privat. 

Tercer.  Les  bases  específiques  vigents  contenen  diferents  articles,  relatius  a  les  matèries  objecte  de
subvenció, a la documentació a aportar, als criteris d’adjudicació i a la puntuació dels projectes i memòries,
que cal modificar.

Quart. D’acord amb les propostes fetes a la Comissió Informativa de Cultura, reunida en sessió ordinària
del  13  de  març  de  2024,  a  la  redacció  de  la  base  SETENA  de  les  noves  bases  s’afegeix  que  «La
convocatòria fixarà un import màxim a atorgar per projecte».

Cinquè. La proposta de la nova redacció de les bases amb la modificació dels diferents articles, fa que sigui
aconsellable la publicació íntegra del seu contingut en un sol anunci, amb la derogació, per tant, de les
bases vigents i l’aprovació d’unes de noves amb les adequacions necessàries.

Sisè. Les convocatòries anuals determinaran la dotació econòmica corresponent, així com l’import màxim a
atorgar per projecte, i estaran subjectes al que prevegin les bases específiques. 

Setè. De conformitat amb el que disposa l’article 8 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de
subvencions,  l’activitat  de  l’Ajuntament  de  Tortosa  per  a  la  gestió  d’aquestes  subvencions  s’exerceix
d’acord amb els principis de publicitat, transparència, concurrència, objectivitat, igualtat, no discriminació,
eficàcia i eficiència, i amb adequació a la legalitat pressupostària.

Vuitè. Per al procediment d’aprovació, atesa la naturalesa reglamentària de les bases, la tramitació és la
prevista a la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, a l’article 49:

L’aprovació de les ordenances locals s’ha d’ajustar al procediment següent:
a) Aprovació inicial pel ple.
b) Informació pública i audiència als interessats pel termini mínim de trenta dies per a la presentació de
reclamacions i suggeriments.
c) Resolució de totes les reclamacions i suggeriments presentades dins el termini i aprovació definitiva pel
ple.
En el cas que no s’hagi presentat cap reclamació o suggeriment, s’entén adoptat definitivament l’acord
fins llavors provisional. 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Cultura, reunida en sessió extraordinària i urgent,
el 19 de març de 2024.

Per tot l'exposat, al Ple de la Corporació proposo l'adopció dels següents 

ACORDS:

Primer.  Derogar  les  bases  específiques  reguladores  per  a  la  concessió  de  subvencions,  en  règim  de
concurrència competitiva, per l’organització d’activitats culturals,  publicades al BOPT CVE 2023-08618,
d’11 d’octubre.

Segon.  Aprovar  les  bases  específiques  que  han  de  regir  les  convocatòries  del  procediment  per  a  la
concessió de subvencions, en règim de concurrència competitiva, per a l’organització d’activitats culturals,
amb el contingut següent:

BASES  ESPECÍFIQUES  REGULADORES  PER  A  LA  CONCESSIÓ  DE  SUBVENCIONS,  EN  RÈGIM  DE
CONCURRÈNCIA COMPETITIVA, PER A LA REALITZACIÓ D'ACTIVITATS CULTURALS

PRIMERA. Objecte i finalitat

1.1 L’objecte d’aquestes bases és regular la concessió de subvencions, que atorga el Departament de
Cultura  de  l’Ajuntament  de  Tortosa,  a  les  entitats  inscrites  en  el  Registre  Municipal  d’Entitats  de
l’Ajuntament de Tortosa, i  les persones físiques i jurídiques, que duguin a terme activitats culturals, en el
terme municipal de Tortosa, que complementin i/o supleixin la competència municipal.

1.2 La finalitat dels ajuts és dinamitzar l’activitat cultural de la ciutat i afavorir la cooperació entre el sector
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públic i privat. Les subvencions es destinen a donar suport a activitats culturals, de promoció i d’exhibició
en l’àmbit de les arts escèniques, de les musicals, de les visuals, de les audiovisuals, de la literatura, de la
cultura popular i tradicional i del patrimoni cultural.

De  conformitat  amb el  que  disposa  l’article  8  de  la  Llei  38/2003,  de  17  de  novembre,  general  de
subvencions,  l’activitat  de  l’Ajuntament  de  Tortosa  per  a  la  gestió  d’aquestes  subvencions  s’exerceix
d’acord amb els principis de publicitat, transparència, concurrència, objectivitat, igualtat, no discriminació,
eficàcia i eficiència, i amb adequació a la legalitat pressupostària.

SEGONA. Activitats subvencionables

Es consideren objecte de subvenció les activitats culturals organitzades en aquestes matèries:

- Arts en viu (música, teatre, dansa i circ)
- Arts visuals
- Arts audiovisuals 
- Publicacions i edicions
- Conferències, seminaris
- Presentacions de llibres
- Cultura popular (representacions tradicionals, música i dansa)
-  Patrimoni  cultural  (recerca,  investigació,  conservació,  catalogació,  promoció  i  difusió  del  patrimoni
cultural local)

Queden excloses d’aquestes bases:
- Les activitats no incloses en les matèries detallades en l’apartat anterior.
- Les sol·licituds que incloguin despeses de lloguer, manteniment o funcionament de locals.
- Les activitats corresponents a altres àmbits municipals sobre els quals el Departament de Cultura no té
competència de gestió.

TERCERA. Període d’execució

Les  subvencions  concedides  a  l’empara  d’aquestes  bases,  s’hauran  de  destinar  a  finançar
projectes/activitats desenvolupats durant l'any natural de la concessió.

QUARTA. Requisits de les persones beneficiàries

4.1  Podran  acollir-se  a  aquestes  bases  les  entitats  inscrites  en  el  Registre  Municipal  d’Entitats  de
l’Ajuntament de Tortosa, les persones físiques i jurídiques, que duguin a terme activitats culturals, en el
terme municipal de Tortosa, que complementin i/o supleixin la competència municipal, i en les matèries
incloses en la base segona.

Les  persones  sol·licitants  hauran  d’estar  directament  vinculades  a  l’activitat  presentada  i  a  la  seva
execució.

Cada sol·licitant només podrà presentar una sola sol·licitud per convocatòria. 

Les  persones  sol·licitants  han  d’haver  justificat  en  temps  i  forma  qualsevol  subvenció  anteriorment
atorgada per l’Ajuntament de Tortosa.

Podran ser beneficiàries d’aquestes subvencions entitats i  persones físiques o jurídiques que hagin de
realitzar l’activitat que fonamenta el seu atorgament, sempre que no estiguin afectades per cap de les
prohibicions contingudes a l’art. 13 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions, i
reuneixin les condicions següents:

Amb caràcter general, no es pot gaudir de cap subvenció si la persona sol·licitant té pendent de pagament
qualsevol deute, en període executiu, davant l’Ajuntament de Tortosa en el moment d’efectuar la proposta
de resolució de la sol·licitud.

No  poden  obtenir  la  condició  de  persones  beneficiàries  les  que  hagin  estat  objecte  de  sancions
administratives  o  de  sentències  condemnatòries  fermes,  per  haver  exercit  o  tolerat  pràctiques
considerades discriminatòries per raó de sexe o gènere, d'acord amb l'article 11 de la Llei 17/2015, del 21
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de juliol, d'igualtat efectiva de dones i homes.

CINQUENA. Termini, forma i lloc de presentació de les sol·licituds

5.1 El termini de presentació de les sol·licituds s'establirà a la convocatòria.

5.2  Les  subvencions  s'han  de  sol·licitar  electrònicament,  mitjançant  la  presentació  d’una  instància
genèrica a la seu electrònica de l'Ajuntament de Tortosa (www.tortosa.cat),  adjuntant la documentació
següent:

a)   Projecte de l’activitat,  o  memòria  de l’activitat  realitzada,  que haurà d’incloure,  com a mínim, els
apartats següents:
- Objectius i finalitat de l’activitat
- Programa de l’activitat 
- Pla d’actuació i calendari
- Pla de comunicació i difusió
- Trajectòria de l’entitat o persona sol·licitant

b) Pressupost de l’activitat a subvencionar: Annex 1

c) Declaració de dades amb el contingut següent: Annex 2

• Declaració responsable de no incórrer en cap de les circumstàncies establertes a l’article 13, apartats 2
i 3 de la Llei general de subvencions 38/2003, de 17 de novembre.
• Declaració responsable referida a les subvencions sol·licitades en qualsevol administració, amb indicació
expressa de les concedides en relació amb l'activitat per a la qual se sol·licita la subvenció dins del mateix
exercici econòmic o, si no n'hi ha, acreditativa de no haver percebut ni haver sol·licitat cap subvenció, així
com el compromís del peticionari/ària de comunicar a l'Ajuntament l'obtenció d'altres subvencions o ajuts
per a la mateixa finalitat.
• Declaració de no haver estat mai objecte de sancions administratives ni sentències condemnatòries
fermes, per haver exercit o tolerat pràctiques considerades discriminatòries per raó de sexe o gènere.
• Declaració de disposar de les certificacions legalment establertes per acreditar que les persones que, en
execució de l’activitat subvencionada, tinguin contacte habitual amb menors, no han estat condemnades
per sentència ferma per algun delicte contra la llibertat i indemnitat sexual
• Declaració responsable conforme accepten el  contingut  de les bases particulars  i  dels  annexos de
referència.
• En el cas de les entitats, a més: les persones autoritzades per representar l'entitat, el nombre de socis
inscrits i les xarxes socials que fan servir.
      
La  presentació  de la  sol·licitud  en  aquest  procediment  implica  autoritzar  a  l'Ajuntament  de Tortosa  a
verificar les dades consignades a la sol·licitud presentada, així com en la documentació que s'incorpori, i a
sol·licitar la informació rellevant a l'administració autonòmica, i a Hisenda, per verificar qualsevol concepte
que es prengui en consideració per adjudicar les subvencions, sense prejudici de l'establert en la Llei de
Protecció de Dades.

En el supòsit que la documentació que consti en el Registre Municipal d'Entitats no estigui actualitzada, la
persona beneficiària serà requerida per tal que l'aporti.

SISENA. Rectificació de defectes o omissions en la documentació

En  cas  que  la  documentació  presentada  sigui  incorrecta  o  incompleta,  es  requerirà  a  la  persona
beneficiària, per tal que en el termini de deu dies hàbils a partir del dia següent a la notificació, procedeixi
a la seva rectificació o a les esmenes necessàries, amb la indicació que si no ho fa així s’entendrà per
desistida la seva sol·licitud.

SETENA. Procediment de concessió

El procediment de concessió de les subvencions regulades a les presents bases serà el de concurrència
competitiva, és a dir, el procediment mitjançant el qual es realitza una comparació entre les sol·licituds
presentades, amb la finalitat d’establir una prelació entre aquestes, d’acord amb els criteris de valoració
prèviament  fixats  en  les  bases,  per  adjudicar,  amb  el  límit  fixat  en  la  convocatòria  dins  del  crèdit

-  Pàg. 7 / 43 -           MGE / erc



disponible, aquelles que hagin obtingut una puntuació major, a partir de la proposta formulada per la
comissió tècnica qualificadora, en aplicació dels esmentats criteris.

La convocatòria podrà fixar un import mínim i un import màxim a atorgar per projecte.

L’extracte de la convocatòria que regirà aquest procediment es publicarà, a través de la Base de Dades
Nacional de Subvencions, al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona (BOPT).

VUITENA. Criteris objectius d’atorgament de la subvenció

La concessió de la subvenció s’efectuarà mitjançant l’assignació d’una puntuació del projecte, d’acord
amb els  criteris  establerts  en  aquestes  bases,  i  s’assignarà  subvenció  a  aquells  projectes  que hagin
obtingut la puntuació mínima requerida de 50 punts, d’un total de 100.

8.1 Les subvencions s’atorgaran a aquelles sol·licituds que obtinguin millor valoració, un cop aplicats els
criteris objectius següents:

1) L’interès i la motivació dels programes, projectes i/o activitats (fins a 10 punts) 

2) L’experiència reconeguda de l’entitat en la realització d’activitats culturals. En el cas de particulars, el
seu curriculum vitae i trajectòria (fins a 10 punts)

3) La presentació del projecte o de la memòria i  execució de l’activitat  proposada, fent-hi  constar els
objectius i  la  finalitat  d’aquesta,  el  programa, pla d’actuació i  calendari,  pla de comunicació i  difusió,
trajectòria de l’entitat o persona sol·licitant, i fonts de finançament (fins a 15 punts) 

4) Les activitats que impliquen la participació de col·lectius i entitats de la ciutat (fins a 10 punts)

5) Nombre de participants a qui va dirigida l’activitat. Es considerarà positiu que l‘activitat arribi al màxim
possible de persones o col·lectius. (fins a 10 punts)

6) Les activitats que beneficien directament o indirectament els/les artistes locals (fins a 15 punts)

7) Les activitats que amplien i diversifiquen l’oferta cultural de la ciutat (fins a 15 punts)

8) Aplicació de la paritat de gènere i la perspectiva de gènere en el contingut del projecte (5 punts)

9) Activitats organitzades i executades per joves en una franja d’edat compresa entre els 16 i els 29 anys
(5 punts)

10) Activitats culturals amb finalitat inclusiva i d’acció social (5 punts)

8.2.  Quedarà  a  càrrec  de  la  beneficiària  l’aportació  de  la  resta  del  cost,  bé  directament  o  per
cofinançament de tercers (ens públics o privats).

8.3. Es podran desestimar les sol·licituds que, vista la valoració de la comissió tècnica qualificadora i la
documentació presentada, es consideri que el seu grau de viabilitat econòmica no queda acreditat.

NOVENA. Import individualitzat de les subvencions

L’import  a  concedir  a  cadascun  dels  projectes/activitats  subvencionades  es  determinarà  de  forma
proporcional entre les sol·licituds, en relació als punts assignats. La subvenció atorgada serà a import cert. 

El cost de l’actuació ve determinat pel pressupost aportat en la sol·licitud.

La subvenció no podrà excedir el 100% del cost de l'activitat a què s'apliqui. I, en cap cas, el total del cost
de l’acció subvencionada no podrà superar el total de les subvencions atorgades, adequant-se per tant
l’import a la limitació establerta.

DESENA. Òrgans competents per a la instrucció i concessió de les subvencions. Valoració de les sol·licituds
de subvenció.
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10.1 L’òrgan responsable de la instrucció del procediment per a l'atorgament de les subvencions previstes
en aquestes bases serà el Departament de Cultura. La proposta de resolució del procediment s’elaborarà
d'acord  amb l'informe emès per  la  comissió  tècnica  qualificadora,  un  cop  estudiades i  valorades  les
sol·licituds presentades, d'acord amb els criteris de valoració indicats a la base VUITENA.

10.2 La comissió tècnica qualificadora estarà formada per les persones que es detallen, o les persones en
qui deleguin:

- El/la cap de l’Àrea de Serveis a les Persones, que la presidirà
- El/la cap del Departament de Cultura
-  Un/a funcionari/a de l’Ajuntament,  adscrit  al  Departament  de Cultura,  que actuarà  a la  vegada de
secretari/a

10.3 Per formular la proposta, la comissió podrà sol·licitar els informes tècnics que estimi adients.

ONZENA. Termini de resolució i de notificació

S’examinaran conjuntament,  en  un sol  procediment  totes  les  sol·licituds  presentades dins  del  termini
establert, i es resoldrà en un únic acte administratiu.

El termini per a l’atorgament de les subvencions serà, com a màxim, quatre mesos a comptar des de la
data de tancament del període de presentació de sol·licituds.

Un cop acordada la concessió de les subvencions, aquestes seran notificades als interessats, per mitjans
electrònics, en un termini màxim de 10 dies des de la data d’aprovació de la resolució, d’acord amb allò
previst a l’article 40, 41 i 43 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de procediment administratiu comú de les
administracions públiques.

La manca de resolució dins el termini indicat tindrà efectes desestimatoris.

DOTZENA. Concessió i acceptació de la subvenció

12.1 La concessió de les subvencions correspon a l’alcalde/ssa, mitjançant resolució expressa.

12.2 Les persones beneficiàries, una vegada se’ls hagi comunicat l’acord de concessió, hauran d’acceptar
sense reserves la subvenció, així com les condicions imposades en la concessió. Aquesta acceptació haurà
de fer-se de forma expressa, mitjançant la presentació d’una instància genèrica a la seu electrònica de
l'Ajuntament de Tortosa (www.tortosa.cat), adjuntant-hi el model normalitzat Annex 3, degudament signat i
en format PDF, que es pot trobar al mateix web.

No s'admet la possibilitat de reformular les sol·licituds, de conformitat amb l'article 27 de la LGS.

TRETZENA. Obligacions de les persones beneficiàries 

13.1 Són obligacions de les beneficiàries d’aquestes subvencions, a més de les especificades a l’article 14
LGS, les que tot seguit s’indiquen. El  seu incompliment originarà les responsabilitats que en cada cas
corresponguin i la incoació de l’expedient de reintegrament de la subvenció.

- Destinar la subvenció a la finalitat que es va expressar en la sol·licitud. No s’acceptarà en cap cas que es
destinin els recursos econòmics a cap altra finalitat.

- Organitzar i portar a terme l’activitat per la qual s’ha obtingut la subvenció.

- Fer constar a tota la difusió de les activitats la col·laboració de l’Ajuntament de Tortosa. A la producció
gràfica  (opuscles,  fullets  publicitaris  o  informatius)  i  audiovisuals,  el  logotip  i  la  col·laboració  de
l’Ajuntament de Tortosa, d’acord amb les normes gràfiques per ell establertes. Per la difusió a les xarxes
socials les activitats s’etiquetaran amb els hashtags corresponents a l’Ajuntament de Tortosa i Tortosa
Cultura. 

-  Comunicar amb antelació a l’Ajuntament de Tortosa les estrenes, actes públics o presentacions, que

-  Pàg. 9 / 43 -           MGE / erc



tinguin relació amb el projecte subvencionat.

- Executar les activitats subvencionades de conformitat amb els principis de bona administració, bona fe i
presumpció de legalitat, així com a la seva justificació d’acord amb l’establert a les presents bases.

- Estar al corrent de les seves obligacions tributàries i amb la Seguretat Social.

- Sotmetre’s a les actuacions de comprovació i de control financer que realitzi la Intervenció General de
l’Ajuntament  de  Tortosa,  i  a  aportar  tota  la  informació  que  els  sigui  requerida,  en  l’exercici  de  les
actuacions anteriors i en relació a la subvenció concedida.

- El pressupost total presentat amb la sol·licitud és vinculant, en cas de resultar persona beneficiària.

La despesa mínima, realitzada i justificada, de l'activitat objecte de l'ajut, exigible per poder considerar
acomplerts l'objecte i  la finalitat  de l'ajut,  és del 50% del  cost  de l'activitat.  L'incompliment d'aquesta
despesa mínima comporta la revocació total de l'ajut atorgat. 

Si es compleix la despesa mínima, però el cost final efectiu de l'activitat és inferior al cost inicialment
pressupostat, s'ha de reduir, en la mateixa proporció, la quantia de l'ajut. Si la desviació pressupostària
entre el cost inicialment pressupostat i el cost final justificat de l'activitat objecte de l'ajut no excedeix el
20%, no comporta la reducció de la quantia de l'ajut.  Només es pot aplicar aquest  percentatge si  es
garanteix que s'han acomplert l'objecte i la finalitat de l'ajut.

- Comunicar a l’òrgan concedent l’obtenció d’altres subvencions, ajuts o recursos que financin les activitats
subvencionades.

-  Acceptar de manera expressa la subvenció que pertoqui.

- Donar publicitat per mitjans electrònics de les subvencions i ajudes percebudes, així com de la resta
d'obligacions de publicitat, en base al que estableix la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència,
accés a la informació pública i bon govern. (Només per a beneficiaris amb ajudes i subvencions públiques
anuals superiors a 100.000 €, o quan com a mínim representin el  40% del total dels seus ingressos
anuals, sempre que aquests ajuts siguin com a mínim de 5.000 €).

13.2 Els documents de qualsevol mena justificatius de l’aplicació dels fons rebuts s’hauran de conservar
per un període no inferior als 6 anys, comptadors des de la finalització del termini de presentació de les
justificacions.

CATORZENA. Despeses subvencionables

Es considera despesa subvencionable la que de manera inequívoca respongui a la naturalesa de l'activitat
objecte de l'ajut, resulti estrictament necessària, i es faci en el termini recollit a la base TERCERA i en les
condicions que determinin les presents bases i la convocatòria. En cap cas, el cost dels béns o serveis
objecte de l'ajut no pot superar el seu valor de mercat.

Es considera despesa subvencionable l'IVA, en la part que la persona beneficiària no el pugui recuperar o
compensar.

Les factures de la despesa han d’estar pagades amb anterioritat a la finalització del termini de justificació.

Totes les factures i/o rebuts han d’anar a nom de la persona beneficiària. 

No podran ser considerades elegibles aquelles despeses destinades a inversió. 

QUINZENA. Forma de pagament

Es pagarà anticipadament el  80 % de la subvenció concedida. Aquests pagaments es tramitaran una
vegada resolta la proposta de concessió de subvencions, per part de l’alcaldia, i un cop signat el document
d'acceptació.

El darrer pagament s'ha de realitzar un cop presentada la documentació justificativa i es comprovi que
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aquesta compleix amb tots els requisits establerts i  amb el  compliment, si  s'escau, de les obligacions
recollides a la Llei de transparència.

Tots els  pagaments es realitzen per  transferència bancària  al  compte bancari  del  qual  sigui  titular  la
persona beneficiària, i que així consti en les bases de dades municipals.

SETZENA. Termini i forma de justificació 

16.1. Les subvencions atorgades hauran de justificar-se, com a màxim, abans del primer dia hàbil del mes
de febrer de l'exercici següent al de la data de concessió.

La justificació ha de ser pel cost total de l’activitat subvencionada, d’acord amb el pressupost inicial lliurat
amb la sol·licitud, i es presentarà electrònicament, mitjançant una instància genèrica a la seu electrònica
de l'Ajuntament  de Tortosa  (www.tortosa.cat),  adjuntant-hi  el  model  normalitzat  Annex 4,  degudament
signat i en format PDF, que es pot trobar al mateix web, que comprèn: 

a) Memòria d’actuació justificativa del compliment de les condicions imposades al concedir la subvenció,
indicant les activitats realitzades i els resultats obtinguts.

b) Memòria econòmica justificativa del compliment del cost de les activitats realitzades, que contindrà:

-  Relació classificada de les despeses de l’activitat  subvencionada, amb identificació del creditor i  del
document, el seu import, data d’emissió i data de pagament.

-  Les factures  o documents  de valor  probatori  equivalent  en el  tràfic jurídic mercantil  o  amb eficàcia
administrativa incorporats en la relació a la qual es fa referència en el paràgraf anterior i la documentació
acreditativa del  seu pagament,  el  qual  s’acreditarà preferentment  per  transferència bancària  i  només
excepcionalment per altre mitjà de prova fefaent en Dret que deixi constància del cobrament de la factura
pel proveïdor.

-  Relació detallada d’altres ingressos o subvencions que hagin finançat l’activitat  subvencionada, amb
indicació de l’import i la seva procedència (Annex 5).

- També s’hi haurà d’adjuntar un exemplar de tota la producció gràfica o audiovisual, en el cas que s’hagi
produït.

-  Només per  subvencions d'import  superior a 10.000 €.  Informació relativa a les retribucions de llurs
òrgans de direcció o administració, a fi i efecte que es puguin fer públiques, d’acord amb el que estableix
l’article 15.2 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon
govern.

DISSETENA. Deficiències en la justificació 

17.1.  En  el  cas  que  els  documents  presentats  com a  justificació  fossin  incorrectes  o  incomplets,  es
comunicarà a la persona o entitat beneficiària la necessitat d’esmenar les anomalies detectades en un
termini  màxim  improrrogable  de  deu  dies  hàbils,  a  comptar  de  l’endemà  que  sigui  notificat,  amb
l’advertiment  que  de  no  fer-ho  es  procedirà  a  la  revocació  o  a  la  reducció  de  la  subvenció  segons
correspongui,  amb  la  conseqüent  obligació  de  reintegrament  en  cas  que  s’hagués  avançat  el  seu
pagament.

17.2. Si un cop finalitzat el termini de presentació de la documentació justificativa aquesta no s’hagués
presentat, es procedirà a requerir a la persona o entitat beneficiària, per tal que la presenti en un termini
màxim  improrrogable  de  quinze  dies  hàbils,  a  comptar  des  de  l’endemà  que  sigui  notificat,  amb
l’advertiment  que,  de  no fer-ho,  es procedirà  a  revocar  la  subvenció  amb la  conseqüent  obligació  de
reintegrament, en cas que s’hagués avançat el seu pagament.

DIVUITENA. Mesures de garantia  

Les  persones  beneficiàries  quedaran  exonerades  de  la  presentació  de garanties  del  pagament  de la
subvenció, en atenció a la seva naturalesa, així com a la de les persones beneficiàries.
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DINOVENA. Circumstàncies que poden donar lloc a la modificació de la resolució  

Amb posterioritat  a  l’acord de concessió  i  abans de la  finalització  del  termini  d’execució de l’activitat
subvencionada, es podrà modificar, d’ofici o prèvia sol·licitud del/de la beneficiari/ària, l’import, l’activitat,
el termini d’execució, el de justificació i altres obligacions, quan no es perjudiquin els interessos de tercers
i es doni algun dels supòsits següents:

a) Quan es produeixi una alteració en les condicions que van determinar la concessió de la subvenció.
b)  Quan  el/la  beneficiari/ària  hagi  obtingut  per  a  la  mateixa  actuació  altres  subvencions,  ajuts  o
aportacions de qualsevol origen, públic o privat, que sumats als de l’Ajuntament superin el cost total del
projecte o de l’activitat subvencionada.
c) Quan el/la beneficiari/ària no hagi justificat adequadament la totalitat de l’import exigit a les presents
bases.

VINTENA. Compatibilitat amb d’altres subvencions

Les entitats,  empreses i  persones físiques no poden haver  rebut  o tenir  previst  rebre subvencions de
L’Ajuntament de Tortosa per projectes amb la mateixa finalitat dins l’any en curs de la convocatòria.

La subvenció atorgada serà compatible amb qualsevol altra concedida per altres administracions o ens
públics o privats.

Tanmateix, l’import total de les subvencions rebudes per la mateixa finalitat no podrà superar el cost total
del projecte/activitat a desenvolupar.

Les persones beneficiàries hauran de comunicar la petició i/o obtenció de qualsevol subvenció pública
concurrent que no s’hagi declarat amb la sol·licitud.

VINT-I-UNENA. Publicitat de les subvencions concedides

Les subvencions atorgades a l’empara d’aquestes bases seran objecte de publicitat, amb indicació de la
convocatòria,  l’aplicació  pressupostària,  el/la  beneficiari/ària,  la  quantitat  concedida,  la  finalitat  de  la
subvenció,  els  diferents  projectes  o  programes  subvencionats  i  els  participants  en  cada  projecte  o
programa subvencionat, conforme es vagin publicant al Sistema Nacional de Publicitat de Subvencions, a
través de la seva tramesa a la Base de Dades Nacional de Subvencions.

VINT-I-DOSENA. Causes de reintegrament   

Són causes de reintegrament de les subvencions concedides, les següents:
22.1. Quan a conseqüència de l’anul·lació,  revocació o de la revisió de la subvenció, l’import definitiu
d’aquesta sigui inferior a l’import pagat, la persona perceptora estarà obligada a reintegrar l’excés
22.2. Així mateix, també estarà obligat a reintegrar, la persona beneficiària que hagi percebut la subvenció
falsejant les condicions exigides, o amagant aquelles que haguessin impedit la seva concessió
22.3. Per incompliment total o parcial de l’objectiu de l’activitat o del projecte
22.4. Per incompliment de l’obligació de justificar en els terminis establerts
22.5. Per resistència o obstrucció a les actuacions de comprovació i de control financer
22.6. La declaració de nul·litat de l'acord de concessió, en els supòsits establerts a l'article 36 de la Llei
general de subvencions
22.7. En els altres supòsits previstos en la normativa de la Llei general de subvencions.

Procedirà el reintegrament per part de les persones beneficiàries de la totalitat o part de les quantitats
percebudes, i l’exigència de l’interès de demora des del moment del pagament de la subvenció fins a la
data en què s’acordi la procedència del reintegrament.

VINT-I-TRESENA. Obligats al reintegrament   

23.1.  Respondran  solidàriament  els  membres  de  les  entitats  que  gaudeixin  de  la  condició  d’entitat
beneficiària.

23.2. Seran responsables subsidiàries de l’obligació de reintegrar les persones administradores de les
persones jurídiques, que no realitzin els actes de la seva competència necessaris per al compliment de les
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obligacions,  adoptessin acords que fessin possibles els  incompliments,  o  consentissin el  de qui  d’ells
depenguin.  Així  mateix,  seran responsables en tot  cas,  les  persones administradores  de les persones
jurídiques que hagin cessat en les seves activitats.

VINT-I-QUATRENA. Infraccions i sancions 

En  matèria  d’infraccions  i  sancions  s’aplicarà  el  que  es  disposa  en  el  Títol  IV  de  la  Llei  general  de
subvencions, i en el Títol IV del Reglament de la LGS.

VINT-I-CINQUENA. Altres disposicions 

Les subvencions tenen caràcter voluntari, no generaran en cap cas dret respecte a peticions posteriors, i
no són invocables com a precedent.

L'Ajuntament de Tortosa queda exempt de qualsevol responsabilitat civil, mercantil, laboral o de qualsevol
altra mena derivada de les actuacions a què restin obligades les persones o les entitats destinatàries de
les subvencions atorgades.

VINT-I-SISENA. Règim jurídic supletori

En  tot  el  què no preveuen expressament aquestes  bases,  són d’aplicació  la  Llei  38/2003,  de 17 de
novembre, general de subvencions; el Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol pel qual s’aprova el seu
Reglament  de  desenvolupament;  les  Bases  Generals  de  Subvencions  aprovades  per  l'Ajuntament,
publicades al BOP de Tarragona núm. 206 de 4.9.2008, i la resta de disposicions legals i reglamentàries
vigents  que  regulen  l'activitat  de  les  administracions  públiques;  la  Llei  39/2015,  d’1  d’octubre,  de
procediment  administratiu  comú de les  administracions públiques;  la  Llei  40/2015,  d’1 d’octubre,  de
règim jurídic del sector públic, i altra legislació concordant.»

«Annex 1. Pressupost d’ingressos i despeses de l’activitat 

INGRESSOS
· Quotes de socis
· Rendiment de capital
· Altres
Subvencions:
· Generalitat
· Diputació
· Ajuntament de Tortosa
· Consell Comarcal 
- Altres  
· Venda de productes (entrades espectacles, samarretes, pins, loteria, etc.)
· Donacions
· Altres
Total Ingressos previstos €
DESPESES
· Lloguers maquinària 
· Publicitat i propaganda
· Transport
· Altres (detallar) 
Total despeses previstes €

Annex 2. Declaració de dades

La persona signant presenta les declaracions següents:
• Declaració responsable de no incórrer en cap de les circumstàncies establertes a l’article 13, apartats 2
i 3 de la Llei general de subvencions 38/2003, de 17 de novembre.
• Declaració responsable referida a les subvencions sol·licitades en qualsevol administració, amb indicació
expressa de les concedides en relació amb l'activitat per a la qual se sol·licita la subvenció dins del mateix
exercici econòmic o, si no n'hi ha, acreditativa de no haver percebut ni haver sol·licitat cap subvenció, així
com el compromís de comunicar a l'Ajuntament l'obtenció d'altres subvencions o ajuts per a la mateixa
finalitat.
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• Declaració de no haver estat mai objecte de sancions administratives ni sentències condemnatòries
fermes, per haver exercit o tolerat pràctiques considerades discriminatòries per raó de sexe o gènere.
• Declaració de disposar de les certificacions legalment establertes per acreditar que les persones que, en
execució de l’activitat subvencionada, tinguin contacte habitual amb menors, no han estat condemnades
per sentència ferma per algun delicte contra la llibertat i indemnitat sexual.
• Declaració  responsable  conforme accepto  el  contingut  de  les  bases  particulars  i  dels  annexos  de
referència.
• Declaració  responsable  conforme  els  estatuts  i  el  NIF  de  l’entitat  es  troben  dipositats  al  Registre
Municipal d’Entitats i no han sofert modificació del seu registre. En el supòsit que la documentació no
estigui  actualitzada,  l'aporto  com  a  documentació  adjunta.  A  més:  les  persones  autoritzades  per
representar l'entitat, el nombre de socis inscrits i les xarxes socials que fan servir.

Annex 3. Certificat de l’acord d’acceptació / renúncia de la subvenció concedida

Beneficiari/ària: __________________________________________________________________
Activitat subvencionada: ____________________________        Import concedit: ___________ €
Certifico que l’òrgan competent d’aquesta entitat, ha acordat:
1. ACCEPTAR / RENUNCIAR ____________ la subvenció concedida per l’Ajuntament de Tortosa per import
de ….......………......€ per l’activitat .........................................................................................
2. COMPROMETRE’S a destinar l’import concedit a la finalitat per la qual ha estat atorgat.
3.  COMPROMETRE’S a  complir  totes  les  obligacions  establertes  a  les  bases i  a  la  convocatòria  i  les
condicions fixades, si escau, a l’acord de concessió de la subvenció.

Annex 4. Expedient de justificació de despeses

Beneficiari/ària: __________________________________________________________________
Activitat subvencionada: ____________________________        Import concedit: ___________ €
DECLARACIÓ
La persona signant declara:
1. Que la subvenció s’ha destinat a l’activitat per la qual es va concedir.
2. Que en compliment del que preveu l’article 16.1 de les bases específiques, presento la documentació
següent:
MEMÒRIA D’ACTUACIÓ justificativa del compliment de les condicions imposades al concedir la subvenció,
amb indicació de les activitats realitzades i els resultats obtinguts.
MEMÒRIA ECONÒMICA justificativa del cost de les activitats realitzades, que conté:
a. Relació classificada de la totalitat  de les despeses de l'activitat,  amb identificació del creditor i  del
document, l'import, la data d'emissió i la documentació acreditativa del pagament
b.  Factures  o  documents  de  valor  probatori  equivalent  en  el  tràfic  jurídic  mercantil  o  amb  eficàcia
administrativa, incorporats en la relació a la qual es fa referència en el paràgraf anterior, i la documentació
acreditativa del seu pagament.
c. El balanç econòmic de l’activitat subvencionada.

Annex 5. Declaració d’altres ingressos o ajuts

La  persona signant  declara:  Que,  a  banda de l’import  atorgat  per  l’Ajuntament  de Tortosa,  els  altres
ingressos o ajuts que han finançat l'activitat subvencionada són: 
Subvencions: 
· Generalitat
- Diputació
· Consell Comarcal 
Altres:» 

Tercer. Sotmetre les bases a informació pública per un termini de trenta dies, transcorregut el qual sense
haver-se rebut reclamacions, l’acord inicial esdevindrà definitiu i es publicarà el text íntegre en el Butlletí
Oficial de la Província i en el tauler d'anuncis del web de l'Ajuntament.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem al tercer punt de l'ordre del dia. En este cas, de l'àmbit de Cultura, concretament, és el dictamen
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de proposta d'acord d'aprovació inicial de les bases específiques d'atorgament de les subvencions per a
l'organització d'activitats culturals.  Ho coneixen tots perquè s'ha dictaminat en comissió,  però de totes
maneres la regidora de Cultura en farà una breu explicació.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies. Alcalde, regidors, regidores i totes les persones que ens seguixen. Este dictamen, com ja s'ha
comentat, va ser favorable a la passada comissió informativa de Cultura, del 19 de març del 24. Faré un
breu resum d'aquells  aspectes que s'afegixen i  que,  per  tant,  podríem dir  que són  nous pel  que fa a
aquestes noves subvencions que portem a  aprovació. Dir que  a l'objecte de les bases de concessió de
subvencions, aquí hem afegit que  siguin entitats inscrites en el Registre Municipal d'Entitats i Persones
Físiques i Jurídiques, i també pel que fa a les diferents matèries s'afegeixen les arts audiovisuals. Quant al
període d'execució, dir que aquí una de les incorporacions és que només cada sol·licitant pot presentar una
sola convocatòria. També quant a la memòria de les subvencions s'afegeix i es detall d'una forma fent més
incís en  allò que es demana en està memòria, en els següents apartats:  objectiu,  el  programa,  el pla
d'actuació, el calendari, pla de comunicació i difusió i la trajectòria de l'entitat. I també s'afegix que en el
procediment de concessió la convocatòria podrà fixar un import mínim i un import màxim a atorgar per
projecte, que això ho establirem en cadascuna de les bases anuals, com vam acordar  a la  comissió de
Cultura.

També una de les novetats importants fa referència als criteris d'atorgament de la subvenció, en concret
perquè  s'efectuarà  mitjançant  una  assignació  d'una  puntuació  del  projecte  d'acord  amb  els  criteris
establerts a les bases, i s'assigna subvenció als projectes que hagin obtingut una puntuació mínima de 50
punts d'un total de 100. Pel que fa als criteris, es modifica la puntuació d'alguns que ja estaven, i sí que
s'afegixen, en concret, l'aplicació de la paritat de gènere i perspectiva de gènere, activitats organitzades i
executades per joves i activitats culturals amb finalitat inclusiva. I, a part d’això, es manté el fet  que es
paga,  anticipadament,  el  80%  de  la  subvenció  concedida  al  moment  de  l'atorgament  i  que,  un  cop
presentada la memòria justificativa, es farà efectiu el 20% restant. Estès són les novetats que representen
estès noves bases de subvencions i que portem a aprovació avui al ple.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies,  alcalde.  Avui  porten a aprovació  unes noves bases  per  a les  subvencions culturals,  són les
terceres. Es tracta d'unes subvencions culturals que vam impulsar en plena pandèmia, el juliol del 2020, el
govern de Junts per Tortosa i un govern del qual també formava part el PSC, encara que avui sembla que
alguns regidors no recorden amb qui van governar. Es tracta d'unes bases que regulaven la concessió de
subvencions que anualment atorgaria l'Ajuntament de Tortosa a les entitats,  als particulars o grups de
particulars,  perquè  es  duguin  a  terme  a  activitats  culturals  que  complementin  i/o  substitueixin la
competència municipal amb aquesta finalitat de dinamitzar l'activitat cultural de la ciutat, afavorint també
la cooperació entre el  sector públic i  privat.  Està col·laboració publicoprivada, que alguns sempre hem
defensat i que altres, després de criticar-la durant anys, sembla que ara la practiquen. Ho celebrem. Les
primeres  bases  van ser  aprovades  el  2020 i  van  ser  vigents  al  llarg  de tot  el  passat  mandat ,  a les
convocatòries del 2020, del 2021 i del 2022, amb un bon resultat.  No obstant, el nou govern va decidir
modificar la proposta inicial de bases i ho va fer durant el passat mes de juliol i el resultat no va ser gaire
bo. De 19 projectes subvencionats, prop d'un 30% de les entitats van renunciar-hi. 

A la  comissió de Cultura, del passat 14 de febrer,  Junts per Tortosa els vam fer diferents reflexions  en
relació amb les subvencions i els vam emplaçar a modificar novament les bases. Vostès ens van dir que
s'han de revisar les bases, però que es treballaria per a la convocatòria del 2025. I  el nostre grup, vam
tornar a demanar que intentin modificar les bases per al 2024, que es podria començar ara per convocar
aquesta  anualitat  ja  amb  les  bases  noves.  La  sorpresa  va  vindre  quan  el  13 de  març,  en  comissió
ordinària, presenten unes noves bases ja tancades. No obstant, davant les diferents propostes i idees que
li  vam  transmetre  el  nostre  grup,  van  acceptar  deixar  el  punt  sobre  la  taula  i  convocar  una  sessió
extraordinària de la  comissió per acabar de concretar tots aquests aspectes.  I  crec que aquesta nova
comissió va ser molt constructiva, molt participativa, però malauradament no vam poder incidir tampoc en
tot allò que volíem.  No obstant això, més enllà de les bases que s'aproven al ple, com bé ha dit, queda
pendent la convocatòria que després el govern publicarà i que definirà alguns aspectes més.
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No hi ha dubte que aquestes bases que plantegen avui aquí tenen aspectes positius i milloren les que vam
aprovar el juliol del 2023. Celebrem que una vegada més, encara que siguen uns mesos de retard, facin
cas d’allò que Junts per Tortosa els hem dit des d'un inici i modifiquin aquestes bases per intentar corregir
algunes de les problemàtiques generades.  Per tant, tot  i  no compartir  la totalitat del contingut d'estès
bases, el nostre vot serà favorable. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé, senyor Ologaray. I, per tant, ja entenc que s'aprova per unanimitat, per tant, per tots els regidors i
regidores, este punt de l'ordre del dia, en este cas, este dictamen de proposta d'acord de l'aprovació inicial
de les bases a les subvencions per a les activitats culturals de la nostra ciutat.»

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

04 – DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL POUM A
L’AVINGUDA DON ÁLVARO, 258-260, DE CAMPREDÓ.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«En data 8 d’agost de 2023 ha tingut entrada a l’Ajuntament el document de la modificació puntual del Pla
d’Ordenació Urbanística Municipal de Tortosa a l’avinguda Don Álvaro 258-260 de Campredó, redactat per
l’arquitecte Ferran Torta Navarro.

Vist l’expedient de modificació del POUM que comprèn tota la documentació tècnica, així com l'informe
favorable emès en data 21 de març del 2024 per l’arquitecta municipal, i l’informe emès pel Secretari
Accidental de l’Ajuntament- de data 21 de març del 2024, informes que consten en l’expedient.

De conformitat amb els articles 96 i 85.1 del Decret Legislatiu 1/2010 de 3 d’agost pel qual s’aprova el
text refós de la llei d’urbanisme.

De conformitat amb allò que estableix l’article 47.2.II) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les
Bases de Règim Local, i l’article 52.2.c) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, amb el quòrum del vot favorable de la majoria
absoluta del nombre legal dels membres de la Corporació.

Dictaminada la present proposta en la sessió celebrada en data 26 de març de 2024 de la Comissió
Informativa de Planificació al Territori.

Es proposa al Ple de l’Ajuntament l'adopció del següent ACORD:

Primer.  Aprovar  inicialment  la  modificació  puntual  del POUM a  l’avinguda  Don  Álvaro  258-260  de
Campredó.

Segon. Sotmetre la documentació corresponent de la modificació puntual del POUM esmentada, al tràmit
d'informació pública pel termini d'un mes amb publicació del corresponent edicte al BOPT i a un dels diaris
de premsa periòdica de més divulgació en l'àmbit  municipal al  qual es refereix la present modificació
puntual.

Tercer. Sol·licitar  l’informe  a  la  Direcció  General  de  Carreteres  de  la  Generalitat,  per  raó  de  llurs
competències sectorials.

Quart.  Simultàniament concedir audiència als ajuntaments l'àmbit territorial dels quals confinin amb el del
municipi que és objecte de la present modificació.
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Cinquè.  De conformitat amb l’article 8.5 del text refós de la llei d’urbanisme, s’haurà de garantir pel mitjà
telemàtic  corresponent  el  dret  de  la  ciutadania  a  consultar  i  ser  informada  sobre  el  contingut  de
l’esmentada modificació puntual.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ara al punt número 4 de l'ordre del dia, dintre de l'apartat de Planificació del territori. En este cas,
parlem  del  dictamen  de  proposta  d'acord  d'aprovació  inicial  de  la  modificació  puntual  del  POUM  a
l'avinguda  Don  Álvaro,  258-260  de  Campredó.  És  un  tema  que  també  es  va  dictaminar  amb  el  vot
favorable de tots els membres a la  comissió  informativa. No sé si hi ha la paraula, per  tant, entenc que
també s'aprova avui per unanimitat i, per tant, per tots els regidors i regidores, en este cas, 20, que avui
estan al plenari municipal.»

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

05 –  DACIÓ  DE  COMPTE  DE  L’APROVACIÓ  DE  LA  LIQUIDACIÓ  DEL  PRESSUPOST  DE  L’AJUNTAMENT
CORRESPONENT A L’EXERCICI 2023.

L’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, dona compte al Ple de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de
l’Ajuntament corresponent a l’exercici 2023, expedient 2024-INT-E0110-000001.

*-*-*

El Ple en resta assabentat.

06 – DACIÓ DE COMPTE DEL DECRET 790/2024, DE 13 DE MARÇ, APROVACIÓ DEL PLA PRESSUPOSTARI A
MIG TERMINI PEL PERÍODE 2025-2027.

L’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, dona compte al Ple del decret 790/2024, de 13 de març, d’aprovació del
pla pressupostari a mig termini pel període 2025-2027.

*-*-*

El Ple en resta assabentat.

07 –  DACIÓ  DE  COMPTE  DE  L’APROVACIÓ  DELS  COMPTES  JUSTIFICATIUS  PRESENTATS  PELS  GRUPS
POLÍTICS MUNICIPALS CORRESPONENTS DES D’1 DE GENER DE 2023 FINS EL 16 DE JUNY DE 2023.

L’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, dona compte al Ple de l’aprovació dels comptes justificatius presentats
pels grups polítics municipals corresponents des d’1 de gener de 2023 fins el 16 de juny de 2023.

*-*-*

El Ple en resta assabentat.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS 

08 – PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL MOVEM TORTOSA–PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA–
CANDIDATURA DE PROGRÉS (MT-PSC-CP) I ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA–ACORD MUNICIPAL
(ERC-AM) SOBRE LA SITUACIÓ DE L’HOSPITAL DE LA SANTA CREU DE JESÚS.

Se sotmet a debat del Ple la següent proposta subscrita pels Grups Municipals de Movem Tortosa–Partit
dels  Socialistes  de  Catalunya  –  Candidatura  de  Progrés  i  Esquerra  Republicana  de  Catalunya–Acord
Municipal, a la que han estat incorporades les modificacions proposades i acceptades per tots els grups
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que la subscriuen:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

L’Ajuntament de Tortosa, per mitjà del seu alcalde, Jordi Jordan, la primera tinent d’alcalde, Mar Lleixà, de
la regidora de salut, Sònia Rupérez, va donar a conèixer, per primer cop, en un gest de transparència fins
ara no vist en el consistori de la nostra ciutat, la situació real de l’estat de comtes de l’Hospital Santa Creu
de Jesús i la residència.
 
La situació d’aquesta institució mèdica i la seua residència és molt greu i travessa per un moment molt
complicat. L’Hospital Santa Creu de Jesús és un centre cabdal tant per les Terres de l’Ebre com per la ciutat
de Tortosa del qual no es pot prescindir i arrossega des de fa anys, un dèficit estructural d’1,621 milions
d’euros herència de la mala gestió dels anteriors governs liderats per l’exalcaldessa, Meritxell Roigé. 

Per  tots  aquests  motius,  els  grups municipals  Movem Tortosa  – Partit  dels  Socialistes  de Catalunya i
Esquerra Republicana de Catalunya a l’Ajuntament de Tortosa proposem l’adopció dels següents acords:
 
1.  Condemnar amb rotunditat la mala gestió duta a terme per l’anterior consistori i la seua alcaldessa,
Meritxell  Roigé,  al  capdavant  de  l’Hospital  Santa  Creu  de  Jesús  i  com  a  presidenta  del  Comitè
d’Administració d’aquesta institució.

2.  Censurar  la  manca  de  transparència  de  l’anterior  equip  de  govern  que  mai  va  fer  una  exercici
d’explicació a la ciutadania de Tortosa i de les Terres de l’Ebre per a explicar-los quin és l’estat real de
l’Hospital  Santa  Creu  de  Jesús  i  que,  per  motiu  de  la  seua  mala  gestió,  ha  anat  incrementant
periòdicament  el  seu  dèficit  cada  any  fins  arribar  a  la  situació  actual  amb 1,621  milions  d’euros  al
tancament de l’exercici de 2023.

3.  Emplaçar a l’actual equip de govern,  seguir  fent totes les accions necessàries i a seguir  treballant,
conjuntament amb la Generalitat, per a garantir la continuïtat de l’Hospital Santa Creu de Jesús i la seua
residència i convertir-lo en una institució viable des d’un punt de vista financer tenint en compte, en primer
lloc, el manteniment de l’equip humà que cada dia en fa possible el seu funcionament i, en segon lloc, la
qualitat assistencial del centre a tots i cadascun dels seus usuaris. 

4. Comunicar aquests acords al Comitè d’Empresa de l’Hospital de la Santa Creu de Jesús, al Departament
de Salut i al Departament de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Entenc, per tant, que passem ara ja a l'apartat de Propostes dels grups municipals i, en este cas, al punt
número 8 de l'ordre del dia, del ple d'avui, que és la proposta del grup municipal de Movem Tortosa - Partit
dels  Socialistes  de  Catalunya -  Candidatura  de  Progrés  i  Esquerra  Republicana  de  Catalunya -  Acord
Municipal sobre la situació de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús. Té, en este cas, la paraula la senyora
Sònia Rupérez per  a  presentar la moció per part d'un dels grups i després, la senyora Lleixà també per
continuar amb la mateixa presentació.”

Intervenció de la Sra. Rupérez

“Sí, bona tarda, senyor alcalde, regidors i regidores. En primer lloc, donar la benvinguda als membres del
Comitè d'Empresa, que avui ens acompanyen aquí, el Comitè d'Empresa de GESAT, per la seva assistència
i al públic en general. El passat 25 de març es van presentar els comptes anuals al Consell d ’Administració
de GESAT, on es va donar a conèixer la situació econòmica de l'Hospital  de Santa Creu de Jesús. Una
realitat complicada i que no és fruit d’un fet puntual sinó d'una situació repetida en el temps i a la que fins
ara no  s’havien  buscat solucions efectives.  Aquest ha estat el primer tancament de l'hospital al qual ha
hagut de fer front l'actual govern municipal. I hem volgut ser completament transparents i donar a conèixer
aquesta situació, en primer lloc, als treballadors i treballadores, als quals aprofito per agrair-lo la seva
dedicació com a bons professionals del  centre que són i, posteriorment, al Consell d'Administració i a la
ciutadania en general. La nostra prioritat, com no pot ser d'una altra manera, és mantenir la qualitat del
servei i garantir tots els llocs de treball, i per això estem elaborant, com s'ha comentat alguna vegada, un
pla  de  viabilitat  que tindrà  diferents  actuacions,  que ja  us  anirem explicant  a  mesura  que les  anem
aplicant.
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Un pla de viabilitat que estem treballant juntament amb els departaments de Salut i Drets Socials de la
Generalitat, perquè no oblidem que aquest hospital, a part de ser un Centre Sociosanitari, també inclou
una residència. Un hospital  que, com tothom sap,  és un  centre de  vital  importància,  no només per  a
Tortosa sinó per al conjunt de les terres de l'Ebre. Per tots aquests motius, els grups signants aquesta
moció proposem l'adopció dels següents acords:  condemnar amb rotunditat la mala gestió duta a terme
per  l'anterior  consistori i  la  seva  alcaldessa,  al  capdavant  de  l'Hospital  Santa  Creu de Jesús  i  com a
presidenta del  Comitè d'Administració de la  institució; censurar la manca de transparència de l'anterior
equip de govern, que mai va fer un exercici d'explicació a la ciutadania de Tortosa i de les Terres de l'Ebre
per  explicar-los  quin  és  l'estat  real  de  l'hospital  i  que,  per  motiu  de  la  seva  mala  gestió,  han  anat
incrementant  periòdicament el  seu  dèficit cada any fins a arribar a una situació actual de menys 1,6
milions d'euros al tancament de l'exercici 2023; emplaçar a l'actual equip de govern a seguir fent totes les
accions necessàries i a seguir treballant conjuntament amb la Generalitat per garantir la continuïtat de
l'hospital i la seva residència i convertir-lo en una institució viable des d'un punt de vista financer, tenint en
compte, en primer lloc, el manteniment de l'equip humà, que cada dia fa possible el seu funcionament, i,
en segon  lloc,  la  qualitat  assistencial  del  centre  a  tots  i  cadascun  dels  seus  usuaris; en  quart  lloc,
comunicar aquests acords al Comitè d'Empresa de l'Hospital, al Departament de Salut i al Departament de
Drets Socials de la Generalitat de Catalunya. Moltes gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Rupérez. Ara té la paraula la senyora Mar Lleixà, en representació de l'altre grup  sota
signant, en este cas Esquerra Republicana.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies. Alcalde, regidores, regidors,  tothom que ens acompanya, però de forma especial,  saludar els
representants del  Comitè d'Empresa i  professionals de l'Hospital  de la Santa Creu de Jesús.  El  govern
municipal denuncia amb aquesta moció el dèficit d’1,6 milions d'euros confirmats en els comptes 2023 de
l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, tal com es va reflexar al Consell d'Administració de GESAT el passat
25 de març. Assegurem que no perilla cap lloc de treball i que s'està treballant un pla de viabilitat del
centre de la mà del Govern de la Generalitat, en concret de les dues conselleries implicades, Salut i Drets
Socials,  i  que  estarà  consensuat  amb  els  treballadors  del  centre.  Tot  l'agraïment  per  la  implicació  i
dedicació dels professionals del  centre, que conec molt i molt bé, i deixem clar que les DPO també es
cobraran al 100 %. En un exercici de transparència es va donar a conèixer a la ciutadania i als treballadors,
la situació real de l'estat de comptes de l'Hospital de la Santa Creu i de la residència. La situació, com
saben, és molt greu, i travessa per un moment complicat. L'Hospital de la Santa Creu de Jesús és un centre
cabdal,  tant  per  a les terres de l'Ebre com per a la  ciutat de Tortosa, del qual  no es pot  prescindir  i
arrossega, des de fa anys, un  dèficit estructural.  Este  dèficit,  al  tancament del 2023, és d’1,6 milions
d'euros, herència d'una mala gestió de governs anteriors.

És per estòs motius que els grups signants volem manifestar la condemna amb rotunditat de la mala
gestió duta a terme per l'anterior consistori al capdavant de l'Hospital de la Santa Creu i de la senyora
Roigé, com a presidenta del Consell d'Administració de la institució, censurar la manca de transparència de
l'anterior equip de govern, que mai va fer un exercici d'explicació a la ciutadania per explicar quin era l'estat
real de l'hospital i que, per motiu de la seva mala gestió, ha anat incrementant periòdicament el  dèficit
cada any, fins a arribar a la situació actual del dèficit d’1,6 milions d'euros al tancament de l'exercici 2023.
Emplaçar a l'actual equip de govern a continuar treballant i a fer totes les accions necessàries i treballar
conjuntament amb la Generalitat per garantir la continuïtat i convertir l'Hospital de la Santa Creu en una
institució viable, tenint en compte i, sobretot, assegurant el manteniment de l'equip humà que fa possible
el seu funcionament, i comunicar els acords al  Comitè d'Empresa i també al Departament de Salut i de
Drets Socials.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. Entenc que ara té la paraula la senyora Meritxell Roigé, en representació del grup
municipal de Junts per a Tortosa.”

Intervenció de la Sra. Roigé

Gràcies. Alcalde, regidors i regidores, i  també saludar la presidenta del Comitè d'Empresa i a les  dues
representants del  Comitè que ens acompanyen. Avui, el govern ens fa viure un moment esperpèntic, un
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moment  inaudit,  jo  diria  que surrealista,  a  un ajuntament.  El  govern  actual  fa  una moció  per  criticar
l'anterior govern, especialment a mi com a alcaldessa en aquell moment, i a la mateixa moció s'emplaça a
ells mateixos, textualment diu la moció: «a seguir treballant amb el govern de la Generalitat per resoldre-
ho», i d'esta moció, per tant, se'n treuen dues conclusions. D'una banda, que no governen, que no troben
les solucions perquè ara els toca a vostès trobar la solució, i només saben fer oposició de l'oposició. 

Començaré pel text perquè el senyor Jordan no ho ha dit. Ho ha dit en Junta de Portaveus, però no ho ha
dit aquí. S'ha tret el nom de la gerent de la moció, a petició seva, cosa que és coherent amb la cara que
feia ella mateixa a la roda de premsa quan va estar al seu costat. Més enllà d'això, també, hi ha diferents
errades, com el fet de dir Comitè d'Administració quan és un consell d'administració, un comitè d'empresa,
parlar d'un  Centre  Mèdic quan és un Centre Sociosanitari, però en definitiva és el desconeixement que
tenen de l'hospital.

En tot cas, la moció deixa clara una cosa de la qual  nosaltres volem deixar constància, i   que queda als
comptes que tothom té a disposició i que estan penjats. Setze anys tancant en positiu i vostès, el primer
any que governen, tanquen en negatiu. Però el que queda clar és que els beneficis acumulats han estat de
3.313.000 euros des del 2007 al 2023, i els fons propis van passar de 126.000 euros a 2.182.000 euros.
El que passa és que ara aquella retallada que es va fer al seu moment de 2.000.000 d ’euros per part d'un
govern d'esquerra amb la senyora Lleixà com a gerent i delegada de la consellera que va fer la retallada,
no han estat capaços d'aconseguir els recursos com fèiem natros cada any per tal de poder compensar
aquesta retallada. 

I quan parlen de transparència, encara és més curiós, perquè més enllà de rodes de premsa, de reunions
amb els comitès, de reunions amb els treballadors i una roda de premsa feta amb el conseller al costat, el
gener del 23, explicant el que estava passant, més enllà de tot això, ho van portar al ple. Al ple de juny del
2022 van portar una moció que explicava aquesta retallada feta per un govern d'Esquerra  Republicana,
una retallada de l'aportació de 2 milions d'euros, 2.000.478 euros, i amb aquella moció que vam signar
tots,  una moció signada per tots i  aprovada per unanimitat, per exemple, la senyora Dolors Bel,  tinent
d'alcalde, governant amb natros i  al  Consell d'Administració, va acabar dient que, en este cas, era una
millora  necessària,  una  millora  del  finançament  per  poder tindre  este  centre  de  referència,  i  poder
continuar la seva activitat. Jo no sé com no li  fa vergonya que  el dia d'avui s’estigui reprovant a vostè
mateixa, censurant la feina que vostè mateixa va fer. Només cal que llegeixi la moció que ha signat el seu
portaveu. 

Esquerra què ens va dir també? Ens va dir que s'han canviat les regles de finançament, i que això no és
just i només fa que perjudicar l'hospital i el territori. I el senyor Jordan ens deia «Han canviat el sistema de
finançament per  part  del  Govern de la Generalitat.  Això ha acabat afectant  el  nostre hospital,  que ha
passat de 4 milions a 2,8 milions amb aquesta eliminació progressiva. I, per tant, el que demanem és una
millora del finançament del nostre hospital perquè realment sigui viable i que es faci  aquesta aportació
extraordinària.» Això deia, el llavors senyor Jordan a l'oposició, avui, alcalde. Per tant, queda clar que ho
sabien, queda clar que menteixen, queda clar que cada any s'ha anat a buscar este finançament que es va
retallar.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Hauria d’anar acabant, senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Sí, acabo. Em queda molt  poquet,  però només dir-li  que, com amb  tres minuts  no es pot parlar  de
l'Hospital, com l'Hospital i els seus treballadors mereixen tot el respecte, hem demanat un ple extraordinari
per tal de poder tractar amb tot el que es mereix l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, amb el que es
mereixen els treballadors, perquè això no pot ser una batalla política com estan fent vostès, sinó el que
hem de fer és parlar-ne i parlar-ne, i espero que vostè, senyor Jordan, en parli amb tots aquells punts, i
poguéssim, no només amb rodes de premsa, que és on es tira la porqueria i a través de  mocions com
estan fent, sinó amb un debat seriós que portarem amb tota la documentació i, per tant, en podrem parlar
seriosament de què és l'Hospital i de què ha estat al llarg dels últims anys.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. M'agradaria dir que, com ha dit la senyora Roigé, s'ha fet un canvi de la moció, el
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secretari en tenia constància, i ho havíem comentat en Junta de Portaveus, i precisament perquè no surtis
aquí el nom, tampoc s'havia dit, però en tot cas ara ja s'ha dit, i evidentment és efectiu este canvi  amb
relació a la moció. I només li demanaria respecte senyora Roigé. Podem tindre opinions diferents, però no
digui que mentim. I això de les rodes de premsa, de tirar porqueria, que acaba de dir vostè, crec que hauria
de fer una reflexió qui ho fa de manera habitual en este i en altres temes. En tot cas, té la paraula, per
tancar el debat la senyora Lleixà.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Bé, jo li diria que esperpèntic i surrealista també és la situació que ens hem trobat. La veritat és que això
és el reflex d'este dèficit estructural que sense cap mena de dubte, jo crec que vostè n'és molt conscient,
encara que ara jugui al joc de despistar la ciutadania, cosa que ja és habitual . Perquè en setze anys el
govern no ho hem gestionat, està és la veritat. A part d'anar a demanar diners extraordinaris a Salut, ens
pot  explicar  quines  eines  i  quina  mena  de  gestió  s'ha  fet?  Ja  li  dic  jo,  perquè  no  s'ha  fet  res.  Sap
perfectament que tot i que el Govern de la Generalitat, en concret, des de Salut, se li ha anat demanant,
quan se li han fet les aportacions extraordinàries, se li ha demanat un pla de viabilitat i gestionar aquella
situació,  però  a  vostè  no  li  va  interessar  fer-ho  i  tampoc  li  va  interessar  explicar-ho.  El  2022,  sí,  va
presentar una moció reclamant a Salut una millora del finançament, que evidentment van votar tots els
grups a favor, només faltaria, però amb això, vostè ja estava admetent que tenia dificultats econòmiques. A
més a més,  el  2020,  es van poder pagar les DPO per  les tarifes extra COVID,  que va comportar  una
aportació addicional quasi d'un milió d'euros. I sense això no hi hagués hagut benefici. Està és la realitat. I
quan parla de la PIA i d'esta retallada suposada del 2020, estòs números que vostè dona, sap que no diu
tota la veritat. I també sap que no hi estic d'acord i que ho vam parlar al Conse ll d'Administració, però
continua insistint en la retallada i menteix, omet informació. I així ho va admetre al Consell d'Administració,
i sap perfectament, perquè si no li recordo, que aquests dos milions es van reconvertir en un increment de
tarifes, un increment important de més del 5% que va suposar poder obtenir aquests dos milions d'euros
igualment. Per tant, no menteix,  i quan repassarem els números, això sortirà, no hi ha dubte. Accepti-ho
perquè això no ho ha gestionat, però estigui tranquil·la, perquè este govern municipal ho farà. Clar que ho
farem, temps al temps. I el que crec que ha de fer també és deixar-nos treballar i acceptar que ara no
decideix i que, per tant, la ciutadania de Tortosa també ja se n’adonarà i ho gestionarem. Als problemes
que ens hem trobat, solucions, i el pla de viabilitat estarà i es farà efectiu. I, per tant, aquesta és la realitat.
Hi ha un dèficit estructural perquè sense aquesta aportació addicional hagués tancat en negatiu. I perquè
tothom m'entengui, si  tenim un fill  i  cada any ens demana diners i li  donem, sí, li  donem perquè mos
l'estimem, perquè li donem un vot de confiança, però evidentment, li demanem coses a canvi. I la realitat
és que aquí, estès coses no han aparegut i,  per tant,  les coses són com són. Per tant, no pot dir que
tancava en positiu, tancava en positiu per les aportacions extraordinàries que es feien de manera repetida
per part de Salut i que també este any ja s'ha aportat, de moment, mig milió d'euros.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula la senyora Rupérez també per tancar el debat per part de l'altre grup
proposant.”

Intervenció de la Sra. Rupérez

“Sí,  gràcies, senyor alcalde. En primer lloc, celebrem que hagi demanat un ple extraordinari perquè així
realment sí que tindrem tots temps per poder explicar la situació i poder dir tot el que hem de dir pel que fa
a l'Hospital. Pel que ens comentava vostè que no hem fet la feina en aquests 6 mesos que portàvem fins a
final d'any, pel que fa als ingressos, dir-li que hem pogut aconseguir un notable increment de l'activitat
hospitalària, que s'ha situat per sobre el 90% del contracte amb CatSalut. L'increment de les tarifes del
2023 ha sigut d’un 6%, perquè també ha influït una xifra de negoci que s'havia incrementat, però aquest
increment,  com és  lògic,  no  és  lineal.  Ha  sigut  diferent  en cadascuna  de  les  àrees  assistencials  de
l'Hospital. Però si a això li sumem que aquesta xifra de negoci s'ha vist reduïda en un milió i mig d’euros de
l'aportació extra que es feia del COVID el 2022, i que el 2023 ja no s'ha aplicat, el que veiem és que aquest
increment final ha sigut de 816.000 euros únicament de facturació i, per tant, no és suficient per fer front
a l'increment de  despeses que s'han generat, especialment quan estem parlant de l'àmbit de Recursos
humans amb un increment dels costos salarials del 10%, segons el conveni. Això amb referència al 2023. 

Però ja que hem parlat de passat, anem una mica enrere, ja sé que no li agrada massa a vostè, però és el
que toca perquè tothom sigui coneixedor de com hem arribat avui fins aquí. El 2020 es van poder pagar les
DPO per les tarifes extres del COVID. Estem parlant que aquell any es van ingressar 2.300.000 per COVID.
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Si no hagués sigut per aquestes tarifes, haguéssim tancat l'any en negatiu. I això ho sabem tots. Es va fer
alguna cosa al respecte? Com ha comentat la meva companya, no es va fer res de res. El 2021 es va poder
pagar el 28% de les DPO i amb una aportació extra de 60.000 €, aproximadament, del Departament de
Salut,  es  va  poder  arribar  fins  a  un  35% de  les  DPO.  Per  tant,  aquí  tornem  a  veure  que  existeixen
problemes econòmics, sinó entenc que s'haguessin pagat el 100% de les DPO. El 2022, Salut posa gairebé
un milió d'euros, 900.000 euros i escaig, per poder pagar les DPO. I, tot i això, el resultat de l'Hospital va
ser 12.000 euros. Si li restem els 900.000 euros aportats a la Generalitat, els números són negatius.

Per tant, el problema continuava i continuàvem sense fer res. El 2023, Salut hi ha portat 500.000 euros. I
amb això, el que fem és garantir el 100% de les DPO. I, així i tot, tancarem amb 1.600.000 euros de
pèrdues. Import que quadra perfectament amb els resultats dels darrers anys, tal com he argumentat, ja
que si eliminem les tarifes extra del COVID i les aportacions fetes per la Generalitat, l’Hospital hagués anat
tancant  recurrentment en  negatiu.  I  vostès  vam  fer  alguna  cosa en  tots  aquests  anys  que  estàvem
governant a part de demanar diners a la Generalitat? Res de res. Cosa que no pot dir de l'actual govern,
que en pocs mesos del mandat ha fet front a la situació real de l'Hospital, ha explicat als treballadors que
els donaria la situació correcta, la situació real de l'Hospital, i ha estat treballant per revertir-la. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies, senyora Rupérez. Entenc que demana la paraula la senyora Roigé. Té dos minuts per a la
rèplica.”

Intervenció de la Sra, Roigé

“Vostès, senyora Rupérez, senyora Lleixà, els recomano que lleguéssim aquesta acta, perquè el que deia el
senyor Jordan, no ho deia jo, ho deia ell, era que havíem passat de 4,8 milions d'aportació de la Generalitat
a 2,8. Sí, i diu la senyora Lleixà, que avui ja ha sigut l'exemple màxim del cinisme, i diu: «És que això es
podria fer amb activitat.» Al Consell d’Administració, i així constarà a l'acta, li vaig preguntar a vostè,  i al
senyor Jordan i a la directora «Es pot fer més activitat?» I la resposta va ser que no. Per tant, no es pot fer
més activitat, no es pot millorar l'activitat i hem continuat tenint este dèficit de 2 milions perquè abans no
el teníem el problema. El problema el comencem a tindre quan vostè, en aquell moment, delegada de
Salut i gerent de la Regió sanitària, i ho coneix de primera mà, va fer una retallada de 2 milions d'euros. En
fer aquesta retallada de 2 milions d’euros, que són els que ens falten cada any per tal de poder tindre el
resultat que mereix l'Hospital de la Santa Creu, és el que fa que avui estiguem com estem. Però en tot cas,
el que s'havia de fer des d'aquell moment és insistir, és anar a demanar  als diferents  consellers, tres
consellers  diferents,  vaig  parlar  jo  amb  tres  consellers  per  tal  que  ens  fessen aquesta  aportació
extraordinària.

I mentrestant reclamar un sistema de finançament, què és el que hi posa a la moció? Una moció que no la
vam portar a nosaltres. És una moció que la va portar el Comitè d'Empresa i que reclamava una millora del
finançament. Perquè amb aquesta retallada que van fer natros i algun altre hospital, especialment els que
estem més allunyats de l'Àrea Metropolitana, vam tindre molts problemes per tal i els seguim tenint. Però
això no s'ha fet enguany. No s'ha anat a buscar. Suposo que no ens interessa molestar aquells que ens
han fet  alcaldes,  que són  els  consellers d'Esquerra  Republicana.  Però,  en tot  cas,  si  es  fa  la  feina  i
s'aconsegueix…,  i  si  no  s'hagués  fet  aquella  retallada,  avui  no  estaríem on som, perquè tindríem els
recursos que tenim. I el que no pot ser és que es busqui fer un pla de viabilitat amb aquestes mesures de
contenció que s'estan dient als treballadors, perquè ni retallant drets els treballadors com pretenen ni fent
aquest estudi s'aconseguirà si no hi ha una millora del sistema de finançament per part de la Generalitat.
Sense una millora del finançament de la Generalitat, i  així ho veuran i  vostès  ho acabaran fent, serà
impossible poder resoldre el problema de l'hospital. Mentrestant, un any porten, encara no, i han tancat en
negatiu. Natros hem resolt tots els anys que teníem el mateix problema que vostès, exactament el mateix, i
el vam resoldre. Vostès ara diuen que hi han treballat moltíssim, però l'Hospital ha tancat en negatiu.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Sra. Roigé, hauria d’anar acabant. Gràcies, senyora Roigé. No digui coses que no sap o més ben dit, que
les sap perquè li han comentat i que després aquí fa veure que no les sap, perquè sap perfectament que
este alcalde i este equip de govern ha anat a parlar, no amb un sinó amb dos consellers, per demanar,
entre altres coses, la millora del finançament, que és compatible, precisament, la millora del finançament
amb tot el que estem dient de les no-solucions que vostès han fet durant tots estòs anys. En tot cas, per
tancar el debat, tenen la paraula la senyora Lleixà i la senyora Rupérez, començant per la senyora Lleixà.”
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Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies. Quan vam parlar al Consell d'Administració que no es podia augmentar més l'activitat, estàvem
parlant de l'any 2024, que ara estem al 94% d'activitat, no l'any 2020. Està la primera, està la primera. I
després li diré una altra cosa, l'Hospital de la Santa Creu de Jesús encara és dels que té l'import superior
de PIA de Catalunya, 3,7 milions d'euros.  Per tant, si la resta dels hospitals ha anat eliminant i passant
aquesta PIA a activitat, serà perquè es pot fer. I, a més a més, també hi ha hagut un increment de les
tarifes, justament enguany, per poder assumir estòs increments dels costos salarials per un acord que
entenem que és beneficiós per als treballadors i que volem que segueixin. Per tant, no s'excusi en la PIA
perquè crec que això ja no li serveix més. I aquesta és la realitat. Jo per acabar també vull tornar a ficar en
valor la implicació i la dedicació dels professionals i donar també un missatge de tranquil·litat perquè el
compromís és preservar els llocs de treball i també la qualitat de l'atenció i continuar treballant perquè ho
han fet i ho continuarem fent. És evident que ho continuarem fent.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula la senyora Rupérez.”

Intervenció de la Sra. Rupérez

“La senyora Roigé diu que ella va aconseguir recursos durant els darrers anys i em sembla perfecte que ho
fes. Val, perfecte. Nosaltres també ho hem fet,  però amb això no n'hi ha prou, com ja estem comentant.
Perquè ens entenguem tots una mica, durant els darrers set anys, no hem volgut tirar més enrere, tots els
exercicis  excepte el  2017, que mereix  una menció especial,  que ja  ho farem amb monogràfic  del  ple
extraordinari  que féssim,  el  resultat  de  l'Hospital  ha  sigut  molt  ajustat.  I  això,  en una empresa  de la
magnitud de GESAT, ja fa entreveure que existeix algun problema. Però a veure,  el 2016, un benefici de
300 euros; el 2017, dic els imports rodons, el 2017, un benefici de 3 milions d'euros, qui ja li dic que això
mereix una menció especial, i ja hi entrarem al ple extraordinari; el 2018, uns beneficis de 26.000 euros;
el  2019 de 2000 i  el  2020 de 200.000 euros, si  als 200.000 euros li  traiem els  2.300.000 euros
d'ingressos de COVID que hi va haver, les pèrdues que hi ha són importants; el 2021, 14.000 euros de
beneficis,  menys els 1,6 milions COVID, també queden unes pèrdues importants; el 2022 estem amb el
mateix, 12.000 euros de beneficis, menys l’1,6 d’ingressos COVID, pèrdues importants. Això què ens està
dient? Que les xifres que han estat passant en aquests últims anys són molt semblants a la que hem
tancat nosaltres aquest any 2023. Per tant, no s'ha produït aquest resultat negatiu en dos dies, sinó que
ha sigut fruit de la complexitat i peculiaritat de l'Hospital. I, per tant, ens dona la raó quan parlem d'un
dèficit continuat en la situació de l'Hospital.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Rupérez. Demana la paraula la senyor Roigé que tindrà, en este cas, l'últim minut per
tancar o per a la rèplica.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies, alcalde. No m'excuso en la PIA, senyora Lleixà. Simplement, dic i relato els fets que van passar.
Sense està retallada de l’aportació fixa, avui no estaríem com estem i vostè ho sap perfectament perquè
en va ser partícip d'esta retallada. Senyora Rupérez, jo crec que hauria de mirar-ho tot, absolutament tot,
però el  que hem fet natros  ha sigut,  més enllà  de tancar  en positiu sempre,  revertir a  l'hospital  i  fer
moltíssimes actuacions de millora a l'Hospital al llarg d'estos anys. I a més a més d'això, sinó li pregunta els
seus companys socialistes que estaven governant amb natros o a Esquerra Republicana, que va governar
durant set anys la ciutat també amb natros votant-ho tot positiu perquè realment les coses estaven ben
fetes. I al senyor Jordan només li dic una cosa: potser sí que ha anat a parlar amb dos consellers, no ho sé.
Jo l'únic que li dic és que no ha servit de res. Amb el cas nostre, vam anar a parlar amb tres consellers de
Salut i sí que ens va servir. Van poder aconseguir un resultat positiu i ens vam fer una aportació que vam
poder  tancar  en  positiu.  Per  tant,  potser  li  caldrà parlar  més  amb  els  diferents  consellers per  tal
d'aconseguir que hi hagi aquesta aportació, perquè el dia d'avui,  el que els ha de quedar clar és que els
que estan governant són vostès i els que han de trobar una solució són vostès.  Nosaltres ja la vam trobar
al seu moment.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Estigui  tranquil·la,  que trobarem una solució,  però vostè abans ha dit  que no
havíem anat a parlar amb consellers i jo li he dit que sí, perquè a més vostè ja tenia la informació que li
vaig dir i, per tant, davant de la seva mentida, havia de fer el matís. I entenc, ara per acabar el debat, tenen
l'últim minut la senyora Lleixà i la senyora Rupérez.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

Gràcies. Bé, la realitat que ens hem trobat és la que és i és evident este dèficit estructural, vull insistir-hi.
En el tema de la PIA, segurament ja hi entrarem al ple monogràfic. No és una retallada, li torno a repetir, va
ser una reconversió i, m’hi mantinc, de l'import en l'activitat i és clar que ho conec, ho conec perfectament.
De moment, també li vull repetir que tenim aquesta aportació extraordinària de 0,5 milions d'euros i el que
continuarem fent este govern és continuar treballant i treballant-ho de la mà de les Conselleries, és clar, i
també dels treballadors,  per  poder fer viable l'Hospital  de la Santa Creu com a Centre de Referència,
important per a la ciutat, però també per al territori. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. I  té ara la paraula la senyora Rupérez.”

Intervenció de la Sra. Rupérez

“Quan una empresa té pèrdues, això no vol dir que hi hagi una tragèdia. Si es prenen les mesures eficients
i amb celeritat no ha de passar res, però quan aquests pèrdues es van obviant, llavors és un moment en
què es fan insostenibles. I és per això que l'actual equip de govern continuarà treballant, com hem dit
repetidament i com ho estem fent des de que ens vam posar al capdavant de l'Hospital, per mantenir els
llocs de treball, per mantenir la qualitat del servei que s'està prestant, i fer viable, és clar, econòmicament,
l'Hospital  Santa  Creu  de  Jesús.  Vull  deixar  constància  que aquest  govern  coneix  de  primera  mà  la
implicació i dedicació de tots els treballadors de l'Hospital Santa Creu de Jesús i que és per això que els
volem transmetre un missatge de tranquil·litat a tots. Perquè com ja ho hem manifestat en diversos cops,
ens comprometem a preservar els llocs de treball. Sabem que la situació no és fàcil, però estem treballant
ja des de fa mesos per revertir-la i així ho continuarem fent fins a l'últim moment. Moltes gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies, senyora Rupérez. Em sumo, per tant, també com a l'alcalde, a les últimes paraules que ha
dit la regidora de Salut, en este cas. I, per tant, entenc que la votació són 10 vots en contra, 10 vots a favor
i amb el vot de qualitat de l'alcalde, la segona votació, es repeteix, i, per tant, 10 vots en contra, més 10
vots a favor, s'acaba aprovant la proposta del grup municipal de Movem Tortosa, el Partit dels Socialistes i
Esquerra Republicana, sobre la situació de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús.

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3);
i deu vots en contra corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10). Amb
un resultat d’empat, es procedeix a una segona votació, obtenint el mateix resultat. Desfà l’empat el vot de
qualitat del Sr. Alcalde, per tant, la proposta queda aprovada.

09 – PROPOSTA  DEL  GRUP  MUNICIPAL  JUNTS  PER  TORTOSA–COMPROMÍS  MUNICIPAL  (CM)  PER
RECUPERAR L’OBERTURA DEL COMPLEX ESPORTIU WIN EN CAP DE SETMANA.

Se sotmet  a  debat  del  Ple  la  següent  proposta  subscrita  pel  Grup  Municipal  de  Junts  per  Tortosa  –
Compromís Municipal:

«Al mes de setembre, el govern municipal va decidir reestructurar els serveis que es prestaven al WIN
Tortosa i al WIN Jesús, retallant els serveis que es prestaven als dos complexos esportius municipals, i
anunciant  el  tancament  del  complex  WIN  Tortosa  el  dissabte  la  tarda  i  el  diumenge  al  matí.  A  més
d’eliminar activitats de ioga i pilates que es feien al WIN Tortosa, es deixava el WIN Jesús només estes
activitats de cos i ment, eliminant totes les altres classes de força i cardio, reduint així l’oferta que es
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prestava. 

Però, a més, estes retallades, que van rebre moltes queixes per part dels usuaris dels dos complexos
esportius, van suposar la reducció de franges horàries d’obertura, tancant el WIN Tortosa en dissabte per
la tarde i en diumenges al matí.  

Des de Junts per Tortosa hem dut a terme sempre una aposta molt clara i potent per l’esport, creant nous
equipaments esportius a tot el municipi com un nou pavelló al Temple, el circuit ciclista de Vinallop, un
rocòdrom al pavelló Jordi Angelats, l’skate park i el pump track a Sant Llàtzer, un segon camp de gespa
artificial,  canvis  de  gespa  artificial  a  altres  camps de futbol,  millores  al  velòdrom,  millores  a  la  pista
d’atletisme,  i  millores a tots  els  pavellons municipals;  i  evidentment creant  el  complex  esportiu  WIN i
dotant-lo de serveis que la ciutat no disposava: una piscina per albergar competicions d’abast nacional,
però també activitats dirigides i sala fitness. També vam incorporar pistes de pàdel a preus competitius que
permeten que l’esport arribe a tothom.  

El complex esportiu WIN, el de Tortosa i també el de Jesús, és un servei públic destinat a totes les edats, i
l’aposta per l’esport no es pot considerar mai un servei deficitari, de la mateixa manera que no ho és la
cultura, la salut, la seguretat o els serveis socials.  

En el moment que el govern municipal va decidir fer esta retallada, des de Junts per Tortosa vam demanar
un informe per conèixer la motivació del tancament del WIN en caps de setmana, i l’estalvi que el govern
municipal quantifica és de 8.112 euros a l’any. Un estalvi  que considerem poc significatiu per  al  grup
pressupostari de tot el que és l’esport. Este estalvi només representa el 0,4% i, considerem, com ja vam
denunciar en el seu moment, que no hauria d’anar en detriment dels usuaris que feien ús del WIN Tortosa
en cap de setmana. 

És per això que considerem que el govern municipal hauria de recuperar l’obertura del complex esportiu
WIN Tortosa en caps de setmana, concretament en dissabte la tarde i diumenge al matí, unes franges
horàries que molts estudiants que estan fora durant la setmana i molts esportistes federats utilitzaven, així
com famílies amb xiquets i xiquetes que aprofitaven el cap de setmana per practicar esport.  

És lamentable que mentre municipis com Tarragona, Reus, o com també poblacions veïnes de Tortosa,
disposen de centres amb obertura el cap de setmana, aquí s’han retallat els serveis. Tortosa, com a capital
de les Terres de l’Ebre, també ha de liderar la pràctica esportiva i amb esta vocació territorial no pot perdre
oportunitats com a centre de referència al territori, així com a ens dinamitzador del barri de Ferreries.. 

Per  tot  això,  el  grup municipal  de Junts  per  Tortosa demana al  ple  de l’Ajuntament  que s’adoptin  els
següents ACORDS: 

Primer.- Instar el govern municipal a tornar a obrir el complex esportiu WIN Tortosa en caps de setmana,
facilitant la pràctica esportiva. 

Segon.-  Instar el govern municipal a garantir i facilitar la pràctica de les diferents modalitats i activitats
dirigides als dos complexos esportius municipals: WIN Tortosa i WIN Jesús. 

Tercer.- Traslladar els acords a la Federació de Veïns de Tortosa i a les Associacions de Veïns del Municipi.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ara al punt 9 de l'ordre del dia d'avui. En este cas, una proposta del grup municipal de Junts per
Tortosa compromís municipal, per recuperar l'obertura del complex esportiu WIN en cap de setmana. Tinc
entès que el regidor que defensarà aquesta moció és el senyor Pedret, per tant, té la paraula.”

Intervenció del Sr. Pedret

“Gràcies, alcalde. Regidores, regidors, Avui,  el   grup municipal de Junts per Tortosa portem a l’aprovació
d'este plenari una moció per recuperar l'obertura del complex esportiu WIN Tortosa, dissabte a la tarda i els
diumenges al  matí.  Com saben,  el  passat  mes de setembre,  el  govern  municipal va dur a terme una
reestructuració dels serveis que es prestaven tant a WIN Tortosa com a WIN Jesús. Per una banda, va
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comportar una retallada de les activitats al  centre de Jesús i, per l'altra, la decisió de tancar el  complex
esportiu WIN Tortosa, dissabtes a la tarda i diumenges al matí.  Com no, aquestes decisions del  govern
municipal van comportar moltes queixes per part dels usuaris i les usuàries dels dos centres esportius. Per
a Junts per Tortosa, l'esport sempre ha estat una de les nostres prioritats, creant equipaments esportius
com el Pavelló del Temple, el  Circuit ciclista de Vinallop, el  Rocòdrom, el Pavelló de Jordi Angelats, entre
molts altres,  i  també millorant  les actuals instal·lacions esportives,  com el canvi  de gespa artificial  de
l'Estadi, el canvi del tartan de la  pista d'atletisme, la renovació dels vestuaris de l'Estadi i de Pavelló de
Jordi Angelats, entre moltes altres. I evidentment, amb la creació del complex esportiu WIN Tortosa, dotant
la ciutat d'una nova piscina que pot albergar competicions d’abast nacional.

També vam incorporar pistes de pàdel a preus competitius perquè tothom pugui practicar aquest esport i
vam començar a gestionar el WIN Jesús, que es va convertir en un nou equipament esportiu públic. En el
moment que vam ser coneixedors d'esta decisió, Junts per Tortosa vam demanar un informe per conèixer
la motivació  d'este tancament  en cap de setmana. Un estalvi, que segons a este informe, és de 8.112
euros l'any. Un estalvi realment poc significatiu, ja que representa el 0,4% del pressupost de Tortosasport i
que considerem que no hauria d'anar en detriment dels usuaris que feien ús del complex esportiu WIN
Tortosa en cap de setmana. És per això que considerem que el govern municipal hauria de recuperar
l'obertura del complex esportiu WIN Tortosa a les franges de dissabte a la tarda i diumenge al matí. Unes
franges que molts  estudiants  i  famílies  amb xiquets  i  xiquetes aprofitaven.  És  vergonyós  que mentre
municipis com Tarragona, Reus o poblacions veïnes de Tortosa disposen de centres esportius municipals
oberts el cap de setmana, el govern municipal de Tortosa n'hagi retallat els serveis. Tortosa, com a capital
de les Terres de l'Ebre, ha de liderar també la pràctica esportiva i en aquesta vocació territorial no pot
perdre oportunitats com a centre de referència al territori.

Invertir en esport no es pot considerar una despesa. No es pot considerar mai un servei def icitari, de la
mateixa manera que no ho són la cultura, la salut, la seguretat o els serveis socials. Per tot això, el grup
municipal de Junts per Tortosa demanem al ple de l'Ajuntament que s'adoptin els acords següents. En
primer  lloc,  instar  el  govern  municipal  a  tornar  a  obrir  el  complex  esportiu  WIN  Tortosa  els  caps  de
setmana, i facilitar així la pràctica esportiva. En segon lloc, instar el govern municipal a garantir i facilitar la
pràctica  de  les  diferents  modalitats  i  activitats  dirigides  als  dos  complexos esportius  municipals  WIN
Tortosa i  WIN Jesús.  I,  en tercer lloc,  traslladar  els acords a la  Federació de Veïns de Tortosa i  a  les
Associacions de Veïns del municipi. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyor  Pedret.  Té la paraula en representació del  grup  municipal d'Esquerra Republicana, la
senyora Mar Lleixà, per a marcar el posicionament del seu partit.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies, alcalde. Regidores, regidors i tothom que ens seguix de nou, bona tarda. Un cop més ens trobem
amb una moció catastrofista que parla de retallades, de queixes, que només els deuen arribar a vostès.
Ara sembla que els preocupa molt la situació del WIN. Tot i que tothom sap la situació en què ens vam
trobar les instal·lacions al canvi del govern i també la deixadesa d'aquestes, que eren òbvies i conegudes
per tothom. Això sí que és vergonyós. I que també afectaven altres instal·lacions esportives de la ciutat, per
no parlar d'altres equipaments. Però bé, no pateixin, estiguin tranquils, que este govern municipal té molt
clara  la  importància  de l'esport  i  l'aposta  és  i  serà  decidida  i  clara.  I  inclourà  el  WIN  i  la  resta  dels
equipaments  esportius  de la  ciutat,  així  com les  relacions amb les  entitats  esportives  i  l'impuls  a les
activitats esportives escolars inclusives, perquè ningú quedi fora dels beneficis de la pràctica esportiva i de
l'activitat  física.  Així  ho vam incloure al  Pla d'Acció Municipal  que es va presentar  i  que inclou moltes
accions en aquest sentit.  No entraré en el  tema econòmic perquè ja ho farà el  meu company regidor
d'Esports, Víctor Grau, però és obvi que de 8.000 euros a l'any, res de res. Els números descontextualitzats
o  parcel·lats,  evidentment,  mai  reflecteixen la  realitat.  Prenem  i  prendrem  les  decisions  referents  al
complex  esportiu  WIN  de  Tortosa  i  Jesús  quan  toqui  i  un  cop  analitzades  totes  les  opcions  i  també
reflexionades les necessitats detectades. El ritme, sento dir-li un cop més, ara el marca i el marcarà l'actual
govern municipal. Per tant, el nostre vot és en contra.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula el senyor Víctor Grau, en representació el grup municipal de Movem
Tortosa - Partit dels Socialistes de Catalunya.”
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Intervenció del Sr. Grau

Gràcies, alcalde. Regidores, regidors i públic assistent. Cert, estar al govern i governar no són sinònims.
Governar comporta, òbviament, gestionar de forma sostenible els serveis municipals. En el cas que ens
afecta, he de confessar que no ha estat fàcil, però estem convençuts que les mesures implementades fins
ara ens han de permetre establir les bases per a un futur més viable i sobretot eficient del complex WIN.
Només accedir al  govern el  passat mes de juny, vam detectar,  entre d'altres, dues àrees d'intervenció
importants.  Calia,  en  primer  lloc,  revertir  l'estat  de  les  instal·lacions del  complex  i  també revertir  les
dinàmiques  de  gestió  interna  i  de  servei  des  d'una  perspectiva  més  tècnica,  escoltant  sobretot  les
necessitats del servei i intentant causar el mínim perjudici possible als usuaris. Tinc clar, després d'escoltar
les veus tècniques, que gestionar el complex comporta atendre aspectes clau, com ara la seva planificació
estratègica, la seva administració financera, la gestió de recursos humans, el seu manteniment, el seu
programa d'activitats,  així  com aspectes vinculats a la sostenibilitat  ambiental  o temes de participació
comunitària. Com vostè ja sap, no és tasca fàcil. Em permetrà, però, que m'aturi en algunes consideracions
del seu argumentari, deixant de banda la retòrica electoralista, que si bé és cert que insisteix en allò que
han fet, res se’n sap de com s'ho feien per assegurar-ne el manteniment, l'autèntic calvari de les entitats i
del municipi, perquè així també ens ho traslladen.

Amb relació a les raons financeres, deixi’m que li digui d'avançat que els números són la veu de la veritat,
cert. I no enganyem mai, sempre que no se'n faci un ús esbiaixat. El servei que vostè reclama restablir no
comporta només l’aportació de personal de socorrisme. Lamento que hagi utilitzat aquesta dada sent-ne
sabedor dels serveis necessaris per assegurar el funcionament mínim i de forma adequada els caps de
setmana.  No cal netejar les  instal·lacions? No cal  comprovar l'estat  de l'aigua de les piscines? No cal
prestar  servei  d'atenció  a  l'usuari  durant  l'obertura? No  cal  disposar  de servei  tècnic  a  sala? No cal
disposar de servei de consergeria addicional? I, òbviament, tot això sempre respectant el conveni col·lectiu
dels empleats i empleades de l'empresa, perquè això també sinònim de governar pensant en les persones.
Tampoc no cal fer front també a l'increment de despeses associades al servei de neteja, subministrament
d'aigua, gas, electricitat, productes químics o control sanitari? Bé, n'estic segur que vostè n'és conscient de
tot això, però aquestes dades, de moment, no li interessen. Altrament, hi ha aspectes que afecten la baixa
demanda. D'acord amb l'anàlisi dels tècnics, es va detectar una disminució del nombre d'usuaris de les
instal·lacions esportives  dissabte  tarda  i  diumenge  matí,  fet  que  també  va  ser  apreciable  en  les
instal·lacions del WIN Jesús. Això va comportar que l'equip tècnic  va engegar una sèrie de mesures per
reactivar i fer sostenibles les mateixes  instal·lacions. L'aposta pels entrenaments de cos i ment ha estat
clau  per  rellançar el  WIN Jesús.  Vaig  acabant.  Des  d'una  perspectiva  tècnica,  s'han  detectat  canvis
tendencials  en  l'exercici  físic  i  la  pràctica  del  fitness.  Això  comporta  adaptar  la  demanda  de  les
instal·lacions. Per tant, cal estar preparats, com a municipi modern, a la flexibilització i l'adaptació dels
serveis,  usos dels espais i  recursos materials.  Per tot  plegat,  ja li  avanço que hi  votarem en contra. I
òbviament, estem disposats a tornar a obrir quan es donin les condicions oportunes de sostenibilitat de
l'empresa municipal.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Grau. Té la paraula el senyor Pedret.”

Intervenció del Sr. Pedret

“Bé,  gràcies.  Lamentar  que el  govern  municipal no  vulgui revertir  està situació de tancament del  WIN
Tortosa per a la tarda del dissabte i  el diumenge al matí, fet que provocarà que els tortosins no puguin
gaudir d'esta instal·lació. En primer lloc, senyor Grau, li vam demanar un informe tècnic i l'informe que mos
presenten només parla del Departament de socorristes. No parlen ni de neteja, ni de piscines, ni d'atenció
a l’usuari.  En qualsevol  cas, neteja i  atenció a l’usuari  i  els  conserges de piscines,  vostès no els han
acomiadat, per tant, en cas, els mantenen la instal·lació, els han reubicat a diferents horaris, però no fa
una  davallada de les despeses  d'este cas que ens  ocupa,  que és  dissabte  tarde i diumenge al  matí.
Senyora Lleixà, els números del WIN Tortosa són molt clars i aquí hi ha un document, potser vostè no té
coneixement d'este document, invito el senyor Grau que li faci arribar perquè així ho podrà veure. Quant a
les queixes, potser hauria de repassar el registre d'entrada de l'Ajuntament perquè n'hi ha unes quantes. Si
no ho ha fet, faci-ho, perquè val la pena. I també a les xarxes socials de l'Ajuntament perquè n'hi ha. En
qualsevol cas, la manca de manteniment és lamentable que vostès diguin això i que estiguin faltant  als
tècnics de manteniment  de la instal·lació esportiva dient que no es feia manteniment a instal·lació.  És
lamentable. Gràcies.”

-  Pàg. 27 / 43 -           MGE / erc



Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Pedret. Entenc que té la paraula el senyor Grau per una rèplica.”

Intervenció del Sr. Grau

“En cap cas, hem faltat al respecte als tècnics de manteniment. Ja ho sap que la vàlua tècnica, per part
meva, així mateix l’he  expressada i així mateix l’he reconeguda en els diversos consells i,  per tant, no
entenc aquesta afirmació en sessió plenària, però bé, no hi entraré, perquè sí que m'agradaria centrar-me
en algunes qüestions que han quedat sobre la taula. Invertir en esport no és només obrir el WIN. Denota la
idea,  segurament,  del  seu  grup  municipal  que té  amb relació  a la  promoció de l'esport  i  del  deport.
Fomentar l'esport també comporta potenciar els esdeveniments i programes comunitaris, com farem el
pròxim dissabte, potenciar la col·laboració amb les escoles, com per exemple, desenvolupar de manera
integral  un  Pla  Educatiu  d'Entorn.  També  les  entitats i  associacions,  i  crear  així  noves  oportunitats
esportives. També comporta assessorar les entitats esportives per a una gestió més eficient i garantir la
seva perdurabilitat en el temps, crear programes esportius per a la gent gran, implementar la tarifació
social amb els serveis esportius de pagament, millorar les infraestructures urbanes dedicades a l'activitat
física, com els parcs de cal·listènia, o gestionar les subvencions esportives i crear beques com a eines de
promoció de l'esport, o fomentar programes d'inclusió i accessibilitat a la pràctica esportiva, i un llarg,
etcètera.

Dit això, i en un to més amable, vostè i jo ja hem compartit projectes esportius importants a la ciutat i ja
sap que el reconeixement de la seva vàlua professional, per part meva, ha estat sempre pública. Ho vaig
reconèixer també al Consell. A més a més, vostè, a diferència d'alguns dels seus companys i companyes de
bancada (d'alguns, no de tots) té un tarannà més tranquil, amable i propositiu. I ja li avanço que des de
l'àrea esportiva existiran sempre vies de comunicació permanents si el que se cerca és el benefici de la
ciutat i del complex esportiu. Moltes gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Grau. Té la paraula el senyor Pedret per tancar el debat.”

Intervenció del Sr. Pedret

“Sí, gràcies. Senyor Grau celebro que vostè també vegi que l’esport a Tortosa no només és el WIN Tortosa i
les instal·lacions esportives, sinó que hi va molt més enllà. Com també ho veiem nosaltres, nosaltres tenim
convenis amb els diferents CAPS per promoure l'activitat física i de lleure i això també ho sap, perquè sé
que li han comentat, convenis amb instituts per poder fer les pràctiques al centre, per poder també millorar
la vida saludable dels estudiants. I col·laboració amb els clubs tota. Els clubs s'han ampliat des dels últims
anys moltíssim. Per què? Perquè Tortosasport i l'Ajuntament de l'antic govern, el que feia era col·laborar i
sempre estar al costat dels clubs. I així ha fet que cresqués l’esport a Tortosa. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Pedret. Entenc, per tant, que hi ha 10 vots a favor, 10 vots en contra, es repetix la votació
i, per tant, s'acaba rebutjant pel vot de qualitat.»

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda rebutjar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10) i deu vots en contra
corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de  MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3). Amb
un resultat d’empat, es procedeix a una segona votació, obtenint el mateix resultat. Desfà l’empat el vot de
qualitat del Sr. Alcalde, per tant, la proposta queda rebutjada.

II. PART NO RESOLUTIVA

10 – DACIÓ DE COMPTE DELS EXTRACTES DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL i
RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
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a) Extractes de la Junta de Govern Local:

- 10/2024, de 19/02/2024 - ordinària.
- 11/2024, de 26/02/2024 - ordinària.
- 12/2024, de 28/02/2024 - extraordinària i urgent.
- 13/2024, de 04/03/2024 – ordinària.
- 14/2024, d’11/03/2024 – ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 317/2024 a la 484/2024.

*-*-*

El consistori en queda assabentat.

11 – INFORMES DE L’ALCALDIA. 

No n’hi ha.

12 – CONTROL DELS ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I al final, el punt 12, precs i preguntes. Per tant, aquells regidors que vulguen fer precs i preguntes?
Comencem amb el senyor Ologaray. Li demanaria primer que res, com és habitual que ens digui quants
precs i preguntes pensa fer i en funció d'això anem responent.”

*-*-*

1. INTERVENCIÓ DEL SR. ÒSCAR OLOGARAY ARASA

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde. En tot cas, tinc una pregunta pendent de resposta del darrer ple i segons la
resposta que doni, formularé noves preguntes o no les formularé. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Amb relació a les preguntes que vostè va fer a l'últim ple ja li vaig contestar totes i cadascuna
i, per tant, la resposta és la que en aquell moment se li va donar. Té la paraula.”

Sr.  Ologaray:  “Gràcies,  en tot  cas,  formulo  una nova pregunta.  Amb relació a l'acta que s'ha  portat  a
aprovació  avui,  corresponent  al  ple  del  5  de  febrer,  hi  consta  una  pregunta  del  nostre  grup  on  li
demanàvem  identificar  una  font del  govern  que  havia  donat  una  informació  falsa  a  un  mitjà  de
comunicació i que es rectifiqués. Vostè va dir textualment i tal com consta a l'acta «identificarem quina font
de govern és la que va donar estès explicacions.» Dos mesos després, encara no ens ha donat resposta i
confio  que avui  sí  que  ho  faci i  que  un cop  s'identifiqui la  persona,  doncs  vingui  acompanyat  d'una
rectificació corresponent per mentir en este mitjà de comunicació tal com s'ha demostrat. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Senyor Ologaray, no hem identificat a cap persona de l'equip de govern que donés aquesta
informació i ja li vaig dir que també a mi m'agradaria saber com és que el seu grup municipal va donar una
informació sense tindre accés oficial als números de compte de l'EPEL, en este cas, de l'Hospital de la
Santa Creu de Jesús. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Per tant, m'està dient vostè que quan un mitjà referia que ho havia consultat amb una font
del govern, no hi havia cap font del govern que hagués fet estès declaracions i, per tant, el mitjà va publicar
això sense haver-ho consultat amb el govern? Gràcies.”
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Sr. Alcalde:  “Senyor Ologaray, li he dit que no he identificat la persona que va parlar amb els mitjans de
comunicació i li torno a insistir que al mateix mitjà de comunicació vostès van donar una informació que
també  estaria  bé  que  expliquessin  com  la  tenien  atès  que oficialment  no  tenien  accés  a  aquesta
informació. Té la paraula.”

Sr. Ologaray:  “Gràcies.  En tot cas, sobta que aquella persona que parla sempre de transparència, avui li
sobti que un mitjà tinga una informació, potser també perquè va parlar precisament amb una font de
govern que no sabem quina va ser aquesta font de govern, que vostè es va comprometre, tal com consta a
l'acta, a identificar, però que ara sembla que no ho ha fet. No sabem si no ho ha fet perquè no sap quina
font és o no ho ha fet, per si no ho vol saber. Però en tot cas entenem que es va mentir a un mitjà de
comunicació des d'una font del govern. Vostè ens ha dit que efectivament és una font del govern qui va
donar aquesta informació i, per tant, a partir d'aquí, demanar que es reverteixi aquesta informació falsa
que es va donar un mitjà de comunicació perquè es deia que l'EPEL no tenia una liquiditat, que s'havia
demostrat com, evidentment, sí que tenia aquesta liquiditat, de fet, doblava la quantitat necessària per
poder  fer  front  a  aquell  pagament.  La  senyora  Lleixà  diu  que  no  amb  el  cap,  però  es  tractava  d'un
pagament, crec recordar, de 300.000 euros i la liquiditat en aquell moment era de 600.000  euros. Per
tant, queda clar que la liquiditat era la que era, 600.000 euros es pot fer pagar de 300.000 euros i, per
tant, és evident que hi havia liquiditat i el que no es pot fer és mentir a un mitjà de comunicació dient que
en aquell moment no hi havia liquiditat. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Senyor Ologaray, no digui coses que jo no he dit, perquè ha dit coses que jo no he dit i el que
se li va dir en el seu moment, crec que al ple anterior, va ser que aquells diners estaven destinats a una
subvenció diferent del que vostè comentava i, per tant, és un matís important per tindre-ho en compte. Dit
això, té alguna altra pregunta? Moltes gràcies. Té ara la paraula la senyora Rehues.”

2. INTERVENCIÓ DE LA SRA. ANNA REHUES GRAU

Sra. Rehues: “Bona tarda, gràcies, alcalde. Regidors, regidores. El meu és un prec. No sé si saben que al
carrer Bernat de  Vil·lamarí, a l'altura del número 3, hi ha un  fanal que té la base molt deteriorada i pot
constituir un perill per a la via pública. De fet, ara mateix està recolzada a la façana de l'edifici. Ens consta
que alguns veïns els han fet la petició directament aquí a l'Ajuntament, però veiem que no s'està fent cap
actuació al respecte encara. Per tant, el meu prec és que s'actuï com més aviat es pugui i se substituïsca
per evitar que hi pugui haver algun tipus de problema, si passa algú per allí, li pot caure al damunt o el que
sigui. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyora Rehues. Recepcionem el seu prec en este cas, però també li dic que si
és tan perillós, com diu, de cara a la via pública, potser estaria bé que s'informés en comissió prèviament,
directament a la regidora corresponent, per no haver d'arribar a fer-ho aquí, bàsicament, perquè vostè diu
que pot generar un perill. En tot cas, ho recepcionem i, per tant, ho revisarem. Té la paraula.”

Sra. Rehues:  “Gràcies. No ho hem dit per comissió pública perquè mos han arribat les queixis dels veïns
abans de fer la comissió. Per tant, ho traslladem ara que tenim l'oportunitat. Creiem que per això estan
també els  precs,  per  poder-los  traslladar  en el  moment  en  què en  tenim constància i  creiem que  la
urgència és la que és, però també tenim constància que s'ha informat directament a l'Ajuntament de l'estat
d'este fanal perquè diversos veïns ho han peticionat. Per tant, entenem que vostès ja tenien coneixement
de quin era l'estat d'este fanal i sinó l'haurien de tenir. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies. Li torno a dir, igualment, que si creu que és un tema urgent, estaria bé o en
comissió o directament al regidor o regidora corresponent. Jo quan el senyor Domingo Tomàs era regidor
de Servei, ell ho sap perfectament, que li enviava moltes vegades… Una cosa són qüestions en general de
la via pública, però jo faig el  matís perquè vostè ha comentat que hi podria haver perill de cara a algun
tercer i, per tant, en estòs casos, l'adient, jo crec, que seria avisar prèviament abans d'arribar aquí el ple,
però en tot cas recepcionem la seva pregunta. No sé si el senyor Pedret ha demanat la paraula, el senyor
Bel?”

3. INTERVENCIÓ DEL SR. LLUÍS BEL ALEMANY

Sr. Bel:  “Gràcies. Regidores, regidores, senyor alcalde. La meva pregunta fa referència a saber per què
després de quasi vuit mesos i deu de la Festa del Renaixement i de la Cinta, encara no se'ns han facilitat
les dades econòmiques que venim demanat des del mes d'octubre, tant  al regidor de la  Festa com a la
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regidora de Festes, a la comissió corresponent? Em refereixo a la informació que es passava en un llistat
amb totes les despeses unificades. I més enllà de les bones paraules de les comissions, i afirmant que ja
es disposa d'estès dades  en una comissió del febrer com la del març, encara avui dia del ple del mes
d'abril,  encara no les tenim. Li prego que ho facin urgentment i no arribem a la  pròxima comissió o al
pròxim ple sense resposta. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Bel. El senyor Grau li contestarà sobre està pregunta.”

Sr. Grau: “Sí, amb relació a aquest aspecte, les tenim agrupades i tenim intenció de facilitar-les…, crec que
tenim comissió dimecres a les 13:30 i les tenim agrupades, les farem arribar, si pot ser, durant la tarda
d'avui o fins i tot el dia de demà, i així les podem treballar conjuntament i comentar aquells aspectes que
considereu rellevants. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Grau. Té la paraula la senyora Cardona.”

4. INTERVENCIÓ DE LA SRA. YOLANDA CARDONA IBAÑEZ

Sra. Cardona: “Hola, bona tarda, alcalde, regidors,  regidores. En el meu cas, és un prec el que proposo. Fa
pocs dies, vam fer la Setmana Santa, on hi ha hagut molts turistes que han visitat la nostra ciutat, com tots
sabem. Ens han fet arribar alguns veïns i també el sector de la restauració, que hi han queixes sobre l'estat
de la  deixadesa,  brutícia i  pintades,  sobretot  al  voltant del  passeig de Cultura,  el  passeig de Ronda i
l'entorn del barri de Santa Clara. Per tant, el meu prec és tan senzill com si poden revisar aquesta part de
neteja en estòs  entorns per la imatge que donem tant a la ciutadania com als turistes que  mos visiten.
Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyora Cardona. Recepcionem el seu prec, compartim que és necessària sempre
més neteja a la nostra ciutat.  Es va actuar, el problema és que s'actua i al cap de poques hores torna a
estar brut, però em consta, i així ho vam parlar precisament amb la regidora els dies previs a la Setmana
Santa, però en tot cas, recepcionem i comprenem que sempre cal millorar en aquest sentit. Té ara la
paraula el senyor Bonfill.”

5. INTERVENCIÓ DEL SR. JOAN CARLES BONFILL MORENO

Sr. Bonfill:  “Bona tarda, alcalde, senyores regidores, senyors regidors. El passat ple li vaig formular una
pregunta en referència a la poda de l'arbrat a la ciutat. En comissió d'Espai Públic, la senyora Abelló ja ens
va deixar clar que el fet  que no es portin a terme podes de l'arbrat,  ha estat una decisió política del seu
govern, que basen en un correu de l'empresa Acciona, del qual el govern ha decidit fer-li cas.  Sorprèn que
ho  basin  en  un  correu  de  l'empresa  Acciona,  l'empresa  que  té  el  contracte,  en  estòs  moments,  de
jardineria.  No sé què en pensarà  la CUP d'això,  però en tot cas,  el  contracte de jardineria  preveu un
calendari de podes que inclou una poda d'hivern, una poda de primavera, una poda anual de 30 palmeres i
d’1 a 1,25 podes d'estiu en estadis inicials.  Si  aquest any s'ha decidit  no fer  les podes,  com ens va
assegurar la regidora, com s'ha compensat o en què s'han revertit aquests recursos? Perquè si ho preveu
el contracte i no es fa, entenc que a canvi, l'empresa concessionària dura a terme algunes actuacions que
no estan previstes al contracte. En tot cas, quines serien estès actuacions? I en tot cas, també preguntar si
s'ha modificat el contracte. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Bonfill. Bé, jo crec que se'ls va contestar en comissió, com vostè diu la seva
pregunta. Més que realitzar-se o no podes, s'estan fent unes  podes diferents, no tan agressives com es
feien,  perquè  hi  ha  també  una  nova  manera,  no  aquí,  estic  parlant  en  general,  a  moltes  ciutats
precisament d'actuar de manera diferent per no perjudicar tant els arbres i  en tot cas la pregunta en
concret que m'ha fet, se li respondrà també en comissió. Moltes gràcies. El senyor Domingo Tomàs ha
demanat la paraula.”

6. INTERVENCIÓ DEL SR. DOMINGO TOMÀS AUDÍ

Sr. Tomàs: “Sí, moltes gràcies, alcalde. Bé, en tot cas, primer demanar-li perdó perquè he intervingut quan
vostè estava parlant i, en segon lloc, agrair que reconegui també la tasca que feia com a regidor de Serveis
d'este Ajuntament, perquè sembla que hi ha una part de la ciutadania que està confosa i pensa que  jo
només feia Festes i la Festa del Renaixement, al final un es dedicava al dia a dia de la ciutat. En tot cas,
senyor Jordan, tinc tres preguntes. Començo per la primera. Li preguntaré per temes relatius al Centre
d'Acollida Animal i a la gestió de l'Entitat Animalista Petjades de l'Ebre i el seu voluntariat, lògicament. La
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primera va en la línia d'exigir celeritat en la tramitació del pagament de factures del contracte del servei,
per tal que no torne a repetir-se la problemàtica que s'ha minimitzat poques hores abans d'este plenari
perquè, sap, o li hauria de constar, almenys, que hi havia una problemàtica i no es pagava el servei des del
mes de desembre. Per tant, això és un fet molt greu que a les entitats d'este sector, entitats animalistes,
els hi crea un gran perjudici. Per tant, la pregunta seria per què no s'ha formulat este pagament dins de
termini?

I la segona pregunta, aprofito que encara em queda temps, dins del mateix àmbit, una segona pregunta
dins del mateix àmbit, me'n queden dos encara de preguntes, seria també amb relació a tota una sèrie de
millores que estaven en curs, que es van iniciar, un reforç de totes les gàbies, una substitució de zones
deteriorades per l'òxid del tancament també d'estès gàbies, una millora de desaigües, de canalitzacions,
d'unes filtracions d'aigua que també hi havia en algun punt de la teulada, ens consta que de tot això nunca
más se supo i que estan pendents que algun dia hi vagi algú. Este ‘que algun dia hi vagi algú’, ens consta
que fa mesos que estan esperant i este algú no arriba mai. Per tant, voldria saber en quin punt estan estès
qüestions. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Tomàs. Com vostè ha dit, precisament avui s'ha fet el pagament del servei de
recollida d'animals de la nostra ciutat i, en tot cas, els temes que vostè parla de manera concreta per què
s'ha arribat tard, també li donarem resposta en comissió,  com també de l'altra qüestió que vostè està
comentant d'aquestes millores que es preveuen a la mateixa. També se li ha de dir que ja s'ha actuat en
algunes durant estòs primers mesos del mandat, però en tot cas en comissió li donarem resposta a totes i
cadascuna d'estès peticions. Ja li dic, eh? Més enllà que avui s'ha pogut fer el pagament, una vegada s'ha
autoritzat des de tresoreria. Té la paraula.”

Sr. Tomàs:  Sí, en qüestió sobre la mateixa pregunta també, dir-li que,  més enllà del que se'ns explicarà,
que iniciïn ja els tràmits dels pagaments que han quedat pendents, perquè no s'allarguin, perquè al final,
repeteixo, la situació, encara que ara hàgim pagat, jo no sé què han pagat exactament, però encara que
hagin pagat fins a l'última factura, en estòs moments està en curs ja la factura en concret del mes de març
i l'estaran esperant perquè és un perjudici, repeteixo, molt gran. Per tant, els demano també que tinguin
celeritat amb les factures que puguin quedar.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyor Tomàs. Té la paraula vostè mateix, és la segona.”

Sr. Tomàs: “Li he fet una pregunta sobre un tema i ara me'n queden dos.”

Sr. Alcalde: “Segona pregunta, senyor Tomàs.”

Sr. Tomàs: “Molt bé. Fa referència al tema dels coloms. Espero que no hagin decidit el mateix que amb la
poda, perquè sinó,  se mos generaran molts problemes.  Ens arriba per part  del  sector del comerç i  la
restauració, i especialment, estòs dies també de festivitat de Setmana Santa, de turistes i de gent voltant
per Tortosa, que hi ha diferents punts en barris, en tots els barris de la ciutat, pràcticament, concretament
al Centre,  al  Nucli Històric, a Remolins, al Temple, a Sant  Llàtzer i al grup del Temple i Horta, en el qual
preocupa, i molt, la problemàtica de la població de coloms. Suposo que saben, o haurien de saber, que
això és una població que s'ha de controlar, que s'ha de regular. No hem vist cap detall que s'hagi fet cap
tipus d'acció al respecte i la meva pregunta seria clara: una, quantes captures s'han fet en el que porten
vostès de mandat?, i quina és la pròxima acció de captura que està previst realitzar a no molt tardar d'un
mes? Perquè  amb les temperatures que tenim i tal com està en aquests moments la sobrepoblació de
coloms, podem acabar generant un problema important a la ciutat. Sé que el que estic dient no és fàcil. Sé
que no tenen una vareta màgica per, en dos dies, resoldre aquesta problemàtica. Però sí que és veritat que
si no fan res, aquesta problemàtica serà un autèntic  problemon per a la ciutat. Per tant, la pregunta és:
què han fet i què pensen fer? Moltes gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Gràcies,  senyor  Tomàs.  Sobre  aquesta  qüestió,  suposo  que  sap  que  des  del  seu  grup
municipal es va demanar tota una sèrie d'informació d'un pla d'actuació que s'estava treballant per part del
nou govern en tota una sèrie d'actuacions. Jo ara, evidentment, no les tinc aquí, però en tot cas, també en
comissió se li donarà resposta per part de la regidora d’allò que s'ha fet i del què es pretén fer en relació
amb aquesta problemàtica que vostè descriu. Té la paraula.”

Sr. Tomàs:  “Sí, senyor Jordan. Moltes gràcies. En relació amb aquesta resposta, és evident, en comissió
podrem  tractar  moltes  coses  i  de  fet,  amb  el  mateix  tema de  la  poda  vam  tindre  una  discrepància
claríssima, però vam mostrar cadascú el nostre posicionament, més enllà del que ens puguin dir nosaltres
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en comissió, el que els hi demanem és que es posin en marxa, que no perdin el temps, perquè al final,
saben què passa?,  que a  nosaltres  ens poden dir  el  que vulguen,  però  la  realitat  és  que qui  veu la
sobrepoblació de coloms al carrer i que afecta el dia a dia de les persones és la nostra ciutadania. Per tant,
jo el que els hi demano és que, agraït que a la comissió en parlem; la comissió, si no recordo malament, és
l'última setmana de mes.  Per tant,  d'aquí a  la  comissió  penso que hi  ha un temps important  que no
hauríem de perdre, perquè aquestes qüestions tampoc no es fan d'avui per a demà i s'han de fer d ’acord
amb  tots els protocols i  considerant totes les garanties que s'han de fer en este tipus d'intervencions.
Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyor Tomàs. Té l'última paraula per a l'última pregunta.”

Sr. Tomàs: “Sí, l’última pregunta. Espero que el senyor Grau no em digui que jo tinc un altre tarannà i no sé
què, perquè li vaig dir en comissió que no m'agradaria preguntar-li d'este tema, però no m'hi puc estar. No
m'hi puc estar perquè ens hem sentit molt increpats per familiars de les noies, dels nois que han fet de
monitors al Parc de Nadal. No sé en quina situació està, però estem parlant al voltant de mig centenar de
personetes que van fer de monitors del Parc de Nadal i que,  a hores d'ara, no se'ls ha donat cap tipus
d'explicació.  És més, les explicacions que se'ls  hi han pogut donar,  d'alguna manera, han acabat sent
barroeres i dient-los-hi al final  que  de què anaven i què es pensaven, no? Estès explicacions no les ha
donat,  evidentment,  cap  regidor d'este  Ajuntament,  ni  del  govern  ni  de  l’oposició,  però  són  unes
explicacions que, en definitiva, ens fan sentir incòmodes a tots, perquè al final, l'Associació de Voluntaris
ha organitzat el Parc de Nadal de Tortosa. No ha organitzat el Parc de Nadal d'una altra població. I entenc
que som responsables  subsidiàriament de qualsevol acord que s'hagués arribat en tota aquesta en tota
aquesta gent,  en totes aquestes personetes. Per tant,  no  estiréssem els temes,  no els  forcéssem per
arribar com hem arribat amb el Centre d'Acollida Animal, posem fil a l'agulla i fem tot allò que haguéssem
de fer. I si el nostre grup municipal és necessari per tal d'arribar a algun acord en una cosa, ens posem a
disposició perquè és que este tema s'ha de resoldre. Perquè al final, pensant també en partit, en vocació
de govern, el que preocupa ja no és si està gent percep la gratificació que se'ls hi va prometre, el que
preocupa, i de manera important, és com abordarem l'organització del  pròxim Parc  de Nadal si arribem
enrocats en este assumpte. I el temps corre, el temps passa volant. Vull dir que quan ens n'adonéssim,
això ha passat en dos dies, senyor Jordan. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Tomàs. Té la paraula el regidor de Joventut que li'n donarà resposta.”

Sr. Grau: “Home, em permetran una mica, en to de broma, que agraeixi el to de l’aportació de la pregunta.
Cert, vostès saben que hi ha uns tempos per a la justificació dels convenis, estan en termini. Això vol dir
que s'ha acreditat la documentació amb relació al conveni per a l'organització del Nadal Jove. Altrament,
també hem parlat amb alguna de les famílies per copsar de primera mà quina era la realitat de la qual
estàvem sofrint d'alguna manera, no? Són 34, sí, mig centenar, pam amunt, pam avall. I  evidentment,
també hem parlat amb els responsables per copsar quina era la situació de la mateixa entitat i també
treballar amb relació a la viabilitat de l'organització, de l'activitat en el futur i de la mateixa entitat. Dit això,
si us sembla bé i aprofitant que tenim comissió, els informaria de manera més profunda en comissió i,
d'alguna manera, li  agafo també la mà per  veure, plegats,  quines solucions  es poden establir,  perquè
nosaltres, en aquest sentit, des de la mateixa àrea de Joventut hem treballat en el futur del Nadal Jove,
d'alguna manera contemplant tots els escenaris possibles que hi pugui haver. Dit això, el Nadal Jove és un
element emblemàtic de la ciutat. L'equip de voluntariat del Nadal Jove és una qüestió emblemàtica de la
ciutat i  en cap cas,  sigui  quina sigui  la situació i  circumstància que pugui  esdevenir  en un futur  més
immediat, no posa en perill ni molt menys en Nadal Jove i, és més, estem treballant en el fet que aquesta
figura del Nadal Jove es pugui anar implementant i millorant a mesura que vagin passant les edicions,
perquè si no recordo malament, la següent és la trentena, per tant jo crec que és un motiu a celebrar i que,
per tant, hem d’esmerçar els esforços oportuns.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Grau. Té la paraula al senyor Tomàs.”

Sr. Tomàs:  “Sí, molt ràpidament, Sr. Jordan. Perfecte. Entenc que és una situació complexa a gestionar.
Només els demano que s'hi posen, que donen una cara i que el nostre grup no  hagi de fer en pròxims
plenaris més està pregunta. Per tant, els demano, per favor, que gestionen i que treballen. Gràcies."

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Tomàs. Gestionem i treballem. Una cosa no vol dir que es pugui solucionar tot
tan ràpid com suposo que tots i totes voldríem. Té la paraula la senyora Ripoll.”

-  Pàg. 33 / 43 -           MGE / erc



7. INTERVENCIÓ DE LA SRA. MÒNICA RIPOLL CASTELLÓ

Sra. Ripoll: “Gràcies, alcalde. Regidores i regidors. La situació actual de les famílies vulnerables a Tortosa
s'ha vist agreujada per la manca d'aliments que actualment disposen les entitats socials de Càritas i Creu
Roja. Fa anys que des del departament de Benestar Social de l'Ajuntament de Tortosa deriven a aquestes
dues entitats socials les persones i famílies  amb manca de recursos per rebre aliments. Segons ens  va
informar la  regidora  de  Benestar  Social,  hi  ha  problemes  per  una  disminució  important  del  menjar
provinent  d'Europa i  la  disminució  de productes de  Recollida  de  Primavera  i  de  Gran  Recapte 2023.
Conscients sempre d'aquesta realitat en els darrers anys, quan estàvem a govern, a més de rebre aliments
per aquestes dues vies, vam fer modificacions pressupostàries per fer aportacions econòmiques i compra
d'aliments  per  no reduir  la  quantitat  de menjar  a  les  famílies  que rebien els  lots  mensuals.  Recordo
perfectament que a les comissions de Serveis de les Persones que jo mateixa presidia, tots els regidors de
l'oposició insistien  que no  es podia permetre reduir la quantitat d'aliments que es repartien. Teníem les
dades de Càritas dels aliments detallats que es lliuraven, dels que disposaven i de la previsió de despesa
que necessitaven per continuar repartint els lots fins al final del mes de maig del 2023, en un import de
19.000 euros. I  fins  al  desembre del  2023,  l'import  era  de 52.262 euros.  Aprofito  per  recordar  que
nosaltres, al principi del 2023, vam fer modificacions pressupostàries per arribar als aliments necessaris
fins al maig. A més, el programa 2023 d'Ayuda Europea para personas más desfavorecidas en España va
informar que  aquest  any  no  subministrarien aliments  bàsics  com  era  oli,  llet  i  conserves  de  fruita.
L'escenari de  govern ara  ha  canviat  i  amb tot  l'exposat,  les  famílies vulnerables  estan rebent  menys
aliments. Vaig demanar a la senyora Dolors Bel que ens informés dels aliments que avui repartien Càritas i
Creu Roja i no ho va fer. Per tant, senyor Jordan, com a alcalde de Tortosa, li preguntem: quants aliments
estan rebent a cada lot les famílies vulnerables de la nostra ciutat que deriven a Càritas i Creu Roja? Ens
confirma, com ens han dit les entitats, que estan reduint els aliments perquè no en tenen o no estan
finançats per l'Ajuntament? I segona pregunta: el semestre últim de l'any passat es va fer alguna aportació
econòmica a les dues entitats per poder suplir les mancances d'aliments? Ho pensa fer o com ho pensa
revertir? Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Ripoll. Li contestarà la regidora de Drets Socials, però suposo que vostè és
plenament conscient que el que està passant aquí és que hi ha un canvi de paradigma a nivell europeu i
en lloc de repartir aliments, s'està imposant el sistema de targetes moneder. En tot cas, la senyora Bel li
contestarà.”

Sra. Bel: «Sí, alcalde, regidores i regidors, senyores Ripoll. Ja els vaig informar, no només en una ocasió a la
comissió informativa, sinó, crec, que en vam parlar dues vegades de la situació que s'està vivint arran, com
diu l'alcalde, ara mateix, d’un canvi de paradigma en el tema del menjar. Ho torno a explicar i ho torno a
recordar. Des d'Europa ja se'ns va avisar que no arribaria més menjar sec a les diferents entitats, al nostre
país i altres, per situacions que tenen a veure amb situacions a nivell mundial i que, per tant, este sistema
de repartiment de menjar sec seria substituït per  targetes.  Targetes que permetrien a les famílies poder
accedir als aliments a través d'una recàrrega de diners que es farien a les diferents targetes per poder
comprar estòs aliments. Això també, d'alguna manera, evitaria estès cues, que a vegades anomenem ‘de
la vergonya’, estès cues de veure gent que sabem que està demanant aliments i que, per tant, d'alguna
manera fa que les persones puguin adquirir els aliments d'una forma més normalitzada. A partir d'aquí,
havíem d'estar amatents amb allò que el  Govern ens fes arribar i el que coneixíem  era el que els vaig
traslladar a la  comissió  informativa, i  és que arribarien  estès targetes moneder i que  es repartirien en
funció d'estos criteris.

Hem estat en contacte amb les diferents entitats. Ens hem reunit i ens reunim, tant amb Càritas com amb
Creu Roja, són plenament conscients d'esta situació. També els vam informar i ells ens van ratificar que sí
que ho havíem fet,  perquè la Generalitat  havia posat a disposició un  crèdit extraordinari  enguany per,
d'alguna manera, suplir  allò que no arribaria en aliment sec i arribaria en  targeta moneder i que obria
perquè tant  entitats  com  Càritas i  Creu  Roja  hi  poguessin  accedir  i,  per  tant,  en  els  diners  que  els
arribessen  poguessen cobrir estès necessitats, i a partir de l'any que ve, segurament ens enviaran nous
criteris o enviaran nous criteris a les diferents entitats. Estem en contacte permanent amb elles i, per tant,
sabem que han sol·licitat estès subvencions…”

Sr. Alcalde: “Hauria d’anar acabant.”

Sra. Bel: “... i, per tant, continuem treballant. De totes maneres, no es preocupe, li faré arribar el que ens
va fer arribar Càritas, però si vostès, ja m'estan afirmant en la pregunta que són coneixedors d'esta merma
d'aportació d'aliments, també entenc que es posen en contacte amb ells i  també els hi podem vostès
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demanar directament…”

Sr. Alcalde: “Sra. Bel, hauria d’acabar.”

Sra. Bel: “..i segurament els ho contestaran.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula la senyora Ripoll.”

Sra. Ripoll:  “Sí, senyora Bel, soc conscient d’això que m’està dient  perquè vaig estar a la comissió i vaig
prendre nota molt bé del que em va explicar. Però la meva pregunta no és de futur, és d'avui. Vostè diu que
en un futur  hi  haurà unes ajudes,  hi haurà unes  targetes que es facilitaran a les famílies vulnerables
perquè això realment és el futur, com diu vostè, per intentar que no hi haguen estès cues, bé, dignificar
una mica el  tema i que ho aprovo perfectament. Però el que li pregunto és:  este final d'any passat i ara
que estem ara, les famílies vulnerables de Tortosa què estan rebent?  Perquè les  targetes avui no les
tenen, crec. O les tenen avui les targetes d'estès que em comenta?”

Sr. Alcalde: “Té la paraula la senyora Bel.”

Sra. Bel: “Sí, alcalde. Les targetes, que jo sàpiga, encara no han arribat. Sí que és veritat que tant Càritas
com Creu Roja crec que tenen una partida de targetes que ells mateixos repartixen i farem allò que podrem
fer. De totes maneres, també li vull recordar a vostè, que ni amb qualsevol aportació econòmica que vostès
haguessin fet quan estaven a govern ni la que poguessin fer nosaltres com a Ajuntament, no podrem suplir
tot allò que des del Banc d'Aliments es venia repartint. I aquí hi ha un regidor que forma part d'esta entitat i
que,  per  tant,  segurament  també  n’és  coneixedor,  perquè  cap  ajuntament  pot  assumir  la  quantitat
econòmica que suposa els lots d'aliments que s'estaven repartint. Per tant, haurem de veure com ho fem i
de quina manera podem ajudar, però estarem al costat, igual que ho vam fer durant l'últim semestre de
l'any, donant suport al menjador social, també fent una aportació extraordinària de 20.000 euros.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Bel. Té la paraula la senyora Ripoll.”

Sra. Ripoll:  “Sí, realment,  naltres també feiem estès aportacions tant al menjador social com al  Tiquet
Fresc, com a tot allò que calia per poder donar abast a totes les demandes que hi havia. I recordo que, per
exemple, en el moment del COVID vam haver de doblar inclús les aportacions perquè va ser encara més
desmesurat. Però el que li continuo dient és que per a nosaltres és preocupant que avui, si no tenim els
recursos, la gent aquesta no estigui rebent els seus aliments, perquè realment no tenen recursos. I crec
que, pensem que des de Generalitat s'hauria de demanar estòs recursos, si realment des de l'Ajuntament
no es poden fer front, perquè el que no podem tindre és gent avui que no està rebe nt els aliments que
necessita per a poder viure. És la nostra opinió. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Ripoll. Té la paraula la senyora Bel per tancar.”

Sra.  Bel:  “Li  reitero,  senyora  Ripoll,  que  el  mateix  interès que  tenen  vostès  també  el  tenim  natros.
Evidentment, no és agradable per a ningú pensar i saber que hi ha gent que està passant necessitat. Jo
crec que en això podem estar tots d'acord i crec que tots empatitzem. No voldria pensar que vostès pensen
que  nosaltres  tenim  una  manca  de  sensibilitat  en  este  tema,  ni  que  volguéssim  traslladar  això  a  la
ciutadania de Tortosa perquè no és cert. Per tant, ja li dic, estarem amatents i tot allò que podrem fer com
a Ajuntament ho farem. Ja dic, des del primer moment vam estar atents, ens hem reunit amb les entitats i
sabem que arribarà  aquesta  aportació  extraordinària  de la  Generalitat  perquè així  ho  han demanat  i
segurament amb aquesta aportació extraordinària podran fer front a una part dels aliments que estaven
repartint. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Bel. Una segona pregunta que vol fer la senyora Ripoll, té la paraula.”

Sra. Ripoll: “Gràcies. A la comissió d'Atenció a les Persones, que abans comentava la senyora Bel, ens va
informar del nou Pla de Repartiment de Targetes de famílies vulnerables, com ara comentava, per eliminar
les  cues de recollida d'aliments i dignificar els ajuts.  Segons les dades de les quals disposava jo com a
regidora de Benestar Social el passat mandat, derivàvem a  Càritas i Creu Roja unes 750 famílies que,
aproximadament, eren unes 2000 persones. Xifres importants a tenir en compte. Davant de la nova realitat
que  abans  comentàvem,  li  prego,  senyor  Jordan,  que  em  responga  les  següents  preguntes:  quantes
targetes han aconseguit per a aquestes famílies vulnerables de Tortosa? Segona pregunta: quan es posarà
en marxa aquest nou model? Quant temps duraran aquestes ajudes? Quin serà el  criteri per escollir les
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famílies beneficiaris de les targetes? Hi haurà un acompanyament durant el període de temps en què les
famílies utilitzen aquestes targetes per si cal augmentar o disminuir l'import segons canvis com increments
o reducció de membres de família,  haver  aconseguit una millora econòmica, un treball,  etcètera? Les
famílies que no tinguen  targetes rebran igualment algun ajut, algun aliment,  i  d’on aconseguiran estòs
aliments. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Ripoll. La veritat és que fa les preguntes, i ho sap perfectament, que són molt
de comissió, és el que vostès dient quan feiem… si em deixa parlar, perquè són coses molt concretes. De
totes maneres,  la  regidora li  donarà resposta  al  que pugui  ara i  en  tot  cas,  si  no pot,  en comissió.  I
insisteixo, que és una qüestió que no és de Tortosa sinó que és general, a partir del canvi de paradigma on
tots els ajuntaments i, a través dels diferents governs europeus i també autonòmics, haurem d'anar donant
respostes. En tot cas, senyora Bel, si vol comentar-li alguna cosa més.”

Sra. Bel:  “Senyora Ripoll,  miraré de donar-li  resposta a totes aquestes preguntes. En prenc nota i a la
següent comissió informativa intentaré poder tenir més dades perquè les puguin també tenir vostès al seu
abast. I això sí, espero i desitjo que en totes aquelles decisions de govern que prenguem respecte a temes
de caràcter social, com este, en el que veig que vostè mostra una sensibilitat especial, puguem comptar
amb el suport del grup de l'oposició. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Bel, té la paraula la senyora Ripoll.”

Sra. Ripoll: “La sensibilitat en este nivell de serveis socials ha sigut sempre en el nostre grup. No sé com
ara ho posa en dubte. Tant si estem a govern com si estem a oposició, sempre estem al davant d'això i
vetllant pel seu finançament. Per tant, no sé com ara em comenta a mi que espera això. Ho pot esperar
perquè és cert que així ho estem fent des de sempre. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies. Té la paraula la senyora Bel per tancar.”

Sra. Bel:  “Gràcies, alcalde. Jo no poso  en dubte absolutament res senyora Ripoll.  Era un desig que  he
expressat amb veu alta. Per tant, espero que no entengui ni  malinterpreti les meves paraules perquè no
era la meva intenció. De totes maneres, sí que aprofito, perquè detecto que en el grup, en este cas, de
Junts, per a segons quines opinions o segons quines construccions verbals utilitzem alguns dels membres
del govern, la pell és molt fina, i sembla ser que nosaltres no haguem de poder ni respondre ni haguem de
tindre sensibilitat cap a coses que se'ns diuen. Ho dic perquè aprofito, aprofito ja que tinc la paraula en
estòs moments, perquè avui en este ple se m'ha interpel·lat dues vegades. Una per dir-me si no tenia
vergonya o si no em feia vergonya, i l'altra per dir-me que no tenia memòria de quan havia estat al govern.
Per  tant,  entenc  les  seues  peticions  de  respecte  i  del  fet  que tinguem  empatia  cap  a  vostès,  però
demanaria que també tinguessin memòria quan fan tot això i que se'n recordessen del que vostès ens
diuen moltes vegades quan ens interpel·len a les sessions plenàries. Res més, gràcies.”

Sr. Alcalde: “Entenc que s'ha acabat el debat, perquè ja s'han fet els dos minuts, dos minuts i un minut  i,
per tant, si no té cap pregunta, senyora Ripoll, li passo la paraula al senyor Sorolla, que m'havia dit que
tenia una pregunta.”

8. INTERVENCIÓ DEL SR. JORDI SOROLLA DURÁN

Sr. Sorolla: “Gràcies, alcalde. Regidores i regidors. Ara farà prop d'un any, en el marc de la Nit dels Museus,
vam obrir la sala del Museu, una sala projectada pel nostre govern per fer un homenatge als artistes locals
Francesc Gimeno, Antoni Casanova Estorach i Agustí Querol. Des de llavors no s'ha inaugurat l'obra quan
sabem que està tot certificat per l'arquitecte des del passat estiu i només calia posar-ho en marxa. Els
costa  recepcionar  l'obra  tres  mesos,  segurament  perquè  ho volen  retardar  per  allunyar-ho  del govern
anterior. Li hem preguntat en comissió i al ple, quan s'ha d'obrir la nova sala? El passat mes de febrer,
quan jo mateix vaig fer la pregunta, ens van dir que hi havia un problema amb la humidificació de la sala.
En  la  comissió  informativa  de  Cultura,  se'ns  va  dir  que  s'havia  concertat  una  visita  amb  l'empresa
instal·ladora perquè ho revisin i hi posessin solució per garantir el requisit de conservació que demanen els
prestadors,  principalment  el  MNAC. Entenem que després de dos mesos,  el  sistema ja deu funcionar
correctament, i per això li tornem a preguntar: quan obriran la nova sala del Museu?”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Sorolla. Li contestarà la senyora Lleixà, però ja li dic que no és una qüestió que
no s'inaugure ara perquè recorde vells temps o no sé com s'ho ha fet anar, però en tot cas, ara li explicarà
com ja se li ha dit, i ara encara amb més informació, per part de la regidora de Cultura.”
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Sra. Lleixà: “Gràcies, alcalde. En este cas, no sé, no cal que ho tornin a dir que el maig estava tot preparat
perquè no era així.  La sala no estava acabada i,  de fet,  vostè mateix  també ho ha comentat,  que la
recepció de l'obra es va fer el mes de desembre. Per tant, si aquell mes de maig es va obrir, vostès sabran.
Per tant, no hi entraré. A les comissions de Cultura, puntualment, vaig informant de les novetats que tenim
i  a  l'última,  si  no  recordo  malament  o  a  l'anterior,  s'estava  pendent  d'esta  revisió,  un  problema
d'humidificació, que, a més a més,  en fer les proves, i  ho tornaré, està setmana que tenim novament
comissió de Cultura, a informar perquè, a més a més, de la humidificació, hi ha un problema també amb el
clima, i també saben que estem pendents del canvi del clima. I a més a més, ara, a més, estem en període
electoral i tampoc  es podria obrir. Però la intenció d’este govern és poder-se obrir tan  prompte com  es
pugui, però que la sala complisca les condicions que ha de complir per garantir totes les obres d'art que
han d'anar allí. Es podria obrir, però no es podria inaugurar. Però, evidentment, és quan es compliran totes
i cadascuna de les condicions que s'han de complir, i a la comissió de Cultura donaré altra vegada comptes
este dimecres”.

Sr. Alcalde: «Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula el senyor Sorolla.”

Sr. Sorolla:  “Bé, coneixem perfectament la  Llei electoral, a diferència d'altres, es veu, i  la  Llei orgànica
5/1985,  l'únic  que  impedeix  és  inaugurar,  però  l'apartat  3  de  l'article  50  sí  que  permet  obrir  nous
equipaments, per tant, no hi hauria cap problema d'obrir les sales si és que estigués allà el problema. A
més a més, l'obra està acabada l'any passat, certificada des de fa mesos i, segons el mateix arquitecte i
director de l'obra, el sistema d'humidificació només cal posar-lo en marxa.  Tornem a preguntar-li: quan
pensen obrir  la  nova  sala  del  Museu,  perquè  passem  plens,  passem  comissions  i  sembla  que  ens
passéssim amb raons. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyor Sorolla. Vostè abans ha parlat d'inaugurar, ara parla d'obrir. En tot cas, el
matís és important, però de totes maneres, més enllà de si es pot obrir o no, en període electoral, crec que
la regidora li  està responent que és per  un tema de la climatització i  de la humidificació,  i  per  poder
conservar les obres d'art. I, per tant, si això no es resol, no podem fer l'altre, bàsicament per les condicions
que es demanen de dos dels museus que han cedit les obres, de les més importants que hi ha. En tot cas,
no sé si vol afegir alguna cosa més la regidora de Cultura.”

Sra.  Lleixà:  “Només per  clarificar,  el  maig es va fer  aquella  jornada de portes obertes,  però  sense la
museografia finalitzada, l'obra no estava acabada. I ho torno a reiterar, va ser el mes de desembre quan es
va fer, finalment,  el lliurament i la certificació de final d'obra. I estan pendents totes aquestes proves,
perquè evidentment, es va visitar, s'estan recollint tots els registres, i fins  que això no estigui perfecte amb
les condicions que demana el Museu del Prado, el MNAC, no es podrà obrir. I si arriba el cas i el problema
detectat no es pot solucionar, mirarem i gestionarem quina és la solució que hem d'emprendre. Perquè
tant el Museu del Prado com el MNAC tenen unes condicions d'humitat molt específiques i d'aquí no ens en
podem sortir. Este és el motiu i no n'hi ha cap més.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula el senyor Sorolla.”

Sr. Sorolla: “Per tant, entenc que es va recepcionar fa més de quatre mesos i quant de temps ha de trigar
està empresa que està fent les verificacions? Quant temps us han dit que això podria estar ja enllestit?
Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula la senyora Lleixà.”

Sra. Lleixà: “Doncs aquell temps en què, perquè ho entengui, allí hi ha un sistema d'humidificació que es
registra i  en  este  registre  apareixen  les  humitats  relatives  i  com  això  no  està  dins  dels  paràmetres
establerts i que ens demanen estòs dos museus, evidentment vol dir que allí alguna cosa falla i, per tant,
s'està… i ara està empresa també ja va dir que hi havia un problema, probablement associat a un clima. El
clima,  perquè també em consta,  perquè jo  m’he assabentat que es  van fer  modificacions.  Primer  en
aquella sala hi havia d'anar un clima a banda, després això no es va fer, i veurem si ho podem resoldre tal
com ho tenim ara o quina serà la solució, però no és una altra la situació. És assegurar, insisteixo,  que
tenim estòs registres com pertoquen. Mentrestant, evidentment, no ho posarem en risc. I a més a més, el
contracte que hi ha amb el Museu del Prado i el MNAC, això està escrit. Per tant, els registres canten.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula la senyora Roigé.”
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9. INTERVENCIÓ DE LA SRA. MERITXELL ROIGÉ PEDROLA

Sra. Roigé:  “Gràcies.  En primer lloc,  uns quants precs i  després  unes preguntes.  Els registres canten,
senyora Lleixà,  i els registres fan que des del mes d'agost l'arquitecte, director de l'obra, hagués dit que
l'obra estava finalitzada i vostès tardessin tres mesos  a fer la recepció. Però en tot cas…, i l'informe del
MNAC o l'informe d’El Prado ja el teníem abans, perquè sabíem quins eren els requeriments i són els que
consten a l'obra adjudicada ja finalitzada. I, per tant, en tot cas, li prego que ens faci arribar l'informe tècnic
que diu que avui dia no es pot obrir aquesta instal·lació perquè, segons vostè, tècnicament ens ha explicat
que no es pot obrir perquè, en tot cas, seguim pensant el mateix que pensàvem quan passen els mesos i
no han fet la gestió per tal de poder-ho obrir. D'altra banda, també un prec a tots, en este cas, respecte al
que ha dit la senyora Bel, que ens ha dit que pregava respecte. Jo també li prego respecte a tots. Avui, per
exemple, el senyor Grau ha dit que uns tenen bon tarannà i els altres no tenen bon tarannà. Jo crec que
això no és propi tampoc d'un regidor avui que pugui dir això respecte a la resta de regidors. No sé si és que
intenta que llavors tingui bona relació amb uns i mala relació amb els altres.  Crec que no correspon a un
regidor, però en tot cas, a la senyora Bel, si s'ha ofès, jo també reiterar que  el que he dit ha sigut una
evidència. Em sembla molt lamentable que oblidi que vostè governava, que el PSC estava governant i que
estava  asseguda al  costat  nostre,  governant  i  aprovant-ho tot  al  Consell d'Administració,  i  que  a  mi,
personalment, em faria vergonya que jo portés a aprovació una moció on a mi mateixa m'estic censurant i
m'estic condemnant. Per tant, era això el que jo realment li estava dient en aquell moment. 

Passo la primera de les preguntes. El Comitè d'Empresa de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús ha fet un
comunicat, que ens han fet arribar, on fan constar textualment que «després de la proposta rebuda per
part de la  direcció del  centre durant la reunió ordinària del mes d'abril,  sol·licitant que el personal no es
pugui demanar permisos a Setmana Santa, Nadal i per assumptes propis, ni els dos dies sols de vacances
en festiu, sota l’amenaça que si no es pot aplicar aquesta modificació,  es prendran mesures dràstiques
que poden comportar acomiadament dels treballadors, el  Comitè manifesta  el  nostre total  rebuig a la
proposta de forma  unànime, ja que considerem que aquesta comporta l'incompliment de la modificació
unilateral de la normativa de permisos i vacances signada per ambdues parts el  15 de gener del 22.
També demanem que a partir d'ara, qualsevol proposta per part de l'empresa que es fa als treballadors es
faci per escrit i s'adjunti un informe sobre la repercussió econòmica que aquesta comporti. I de la mateixa
manera, demanarem als treballadors del  centre que en cas de veure’s afectats per aquesta mesura, ho
facin  arribar  a  qualsevol  membre  del  Comitè.  I  aprofitem  per  informar  els  treballadors  que  segons
l'esmentada  normativa,  les  vacances  que  no  estiguen  denegades  a  31  de  març,  es  consideren
acceptades.» 

Em sembla molt greu que s'estigui amenaçant els treballadors d'esta manera, els treballadors de l'Hospital,
dient-los que poden arribar a acomiadaments i que no es poden agafar assumptes propis o vacances o els
dies de lliure de disposició, els dos dies que tenen. Què pensa fer  el senyor Jordan? Li sembla bé? Què
pensa fer al respecte?”

Sr. Alcalde: “Senyora Roigé, desconec està qüestió que vostè diu, de qui va informar a nivell de l'Hospital
de la Santa Creu de Jesús i, en tot cas, mos informarem al respecte i, en funció d'això, donarem resposta a
la seva pregunta.”

Sra. Roigé: “És curiós, avui estem a dia 8, això es va fer el dia 3. Si tenim un comunicat…, almenys jo si
hagués  tingut  un  comunicat  d'este  tipus  per  part  del  Comitè  d'Empresa  al  seu  moment,  essent  jo
presidenta, crec que ho hagués sabut el mateix dia i hagués donat una resposta el mateix dia. En tot cas,
que  cinc dies després encara no sabem què ha passat, em sembla que també demostra molt el que es fa
a nivell de l'Hospital. Passo a la següent pregunta?”

Sr. Alcalde: “Té la paraula.”

Sra. Roigé: “L'agost de l'any passat, amb el nostre vot en contra, van cedir gratuïtament des de l'Hospital
de Jesús a l'Ajuntament una finca al Porcar, que va generar 221.200 euros de pèrdues, i ho van fer perquè
necessitaven la finca per demanar una subvenció. El nostre vot en contra va ser no per la subvenció sinó
pel  fet  que estaven  generant  pèrdues  i  els  vam dir  que no  fos  una cessió  gratuïta.  A  l'últim  Consell
d'Administració vaig fer  constar  que no estava comptabilitzada la  finca del  Porcar que havien cedit  a
l'Ajuntament i que segons l'informe dels auditors haurien de constar com a pèrdues als comptes, ens van
dir, després de suspendre durant uns minuts el Consell i fer les consultes, que no s'havia cedit, encara que
això implica que, igualment, s'han de fer constar els comptes anuals d'enguany estès pèrdues. Segons el
seu argumentari, el conseller de GESAT, entenc que van mentir quan van presentar la petició de subvenció
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dient que tenien els terrenys, perquè entenc que han presentat una subvenció dient que tenen terrenys
quan no els tenien. Es perdrà la subvenció? D'altra banda, com consta la nota dels auditors independents
de la formalització o no, aquesta finca calia que constés a les pèrdues, no ho han fet.  Vostres van generar,
només entrar, ja ho hem dit, 221.000 euros de pèrdues. Com ho resoldran? Reformularan els comptes per
complir amb el que  deien els auditors, perquè els comptes estan mal formulats? I si els terrenys estan
cedits perquè l'Ajuntament va fer l'acceptació, però no s’ha reflectit a les pèrdues, què pensem fer ara?
Han mentit quan van presentar la subvenció dient que disposaven dels terrenys o han formulat malament
els contres o jo entenc que han fet les dues coses? Han comunicat aquest fet als auditors i com ho pensen
resoldre?”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyora Roigé. Miri, sobre si han mentit o no en demanar la subvenció, han fet  el
mateix que vostès van fer quan van demanar la subvenció per als habitatges del carrer Sant Felip Neri, que
és que una part dels habitatges, dels terrenys, saps perfectament que encara no estaven a disposició de
l'Ajuntament. Per tant, suposo que, no sé, potser van haver de mentir vostès també en aquell moment. En
tot cas, tota la informació que vostè reclama aquí crec que ja l'ha reclamat per escrit i en temps i forma se
li donarà l'expedient de la subvenció, on precisament s'explicava que s'havia aprovat aquesta cessió per
part  de  l'Hospital  de  cara  a  l'Ajuntament  del  Balneari  del  Porcar, i  l'únic  objectiu  que  tenim aquí  és
rehabilitar-lo perquè està en un estat de degradació. Per tant, aquesta és tota la informació que li puc
donar i,  en tot cas, en funció de quan finalment s'acabe registrant,  se li  donarà també la resta de la
documentació.”

Sra. Roigé: “Gràcies. Li pregunto perquè no ens han fet arribar cap de les dues respostes, ni l'expedient . I
en quan  a la reformulació,   entenem que caldria reformular els comptes perquè estan mal formulats.
Caldria veure també com han demanat la subvenció. En el cas d’anar a parlar d’altres coses que no és el
que li  he preguntat,  també li  pot preguntar al  Partit  Socialista,  que és qui ho gestionava en este cas.
Segurament, també tindrà la informació de primera mà dintre del mateix govern. En tot cas, li prego que
reformulin els comptes,  perquè estan mal formulats i  quan tinguem l'expedient ja en parlarem també
d'aquesta subvenció, que es veu que encara no ho hem mirat i no saben si realment hem demanat o hem
mentit a l'hora de demanar una subvenció.”

Sr. Alcalde: “Jo no li he dit que no ho hem mirat i no li he dit en cap moment que hem mentit, li he dit que
se li donarà la informació perquè des que vostès ho van demanar, encara no ha passat el temps i, per tant,
és tan senzill com que se’ls ho facilitarà amb l'expedient. I amb relació a si li he de preguntar o no al Partit
Socialista,  si  gestionava  o  no  aquesta  qüestió,  em demana la  paraula  ara  la  senyora  Dolors  Bel.  Jo,
simplement, li recordo que vostè està acusant l'actual govern que està mentint,  que està demanant una
subvenció sense que els terrenys del Balneari del Porcar encara hagin sigut cedits per part de l'Hospital, en
este cas del GESAT, a l'Ajuntament, i vostès, quan vostè era  alcaldessa,  el que va fer és exactament  el
mateix,  en este cas,  amb els habitatges de Sant Felip Neri.  En tot cas,  entenc que per  a il·lusions,  la
senyora Dolors Bel em demana la paraula.”

Sra. Bel: “Sí, gràcies, alcalde. Nou mesos callada, però es veu que avui havia de ser el meu dia. Senyora
Roigé, sí, clar, evidentment, ha d'arribar un moment en què algú acabi contestant i dient alguna cosa. Fa
un moment, vostè em retreia que en algun moment vam estar a govern i que li vam donar suport i que
donàvem suport als comptes de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, i és veritat, i és veritat. I ara vostè, en
referència al tema que ha tret ara aquí l'alcalde sobre les cases del carrer Sant Felip Neri, ha volgut deixar
constància  que  això  era  cosa  del  Partit  Socialista.  Sap  què  passa?  Està  és  la  diferència.  Està  és  la
diferència entre vostè i jo. La responsabilitat que jo sempre he assumit, tan estant en un lloc com en un
altre, que quan estic en un lloc, hi estic a totes. I vostè acaba de demostrar amb el que acaba de dir que
no. Per al  bo, aquelles coses bones que s'han fet a govern, vostès eren els que governaven. El  Partit
Socialista no existia. Ah! Però què passa? Casualitat, quan hi ha alguna cosa que sembla que no s'ha fet
bé, llavors el Partit Socialista surt a relluir i és el Partit Socialista qui té la responsabilitat. Senyora Roigé,
quan s'està a govern, s'hi està per a tot. I probablement, quan el senyor Ologaray parlava de la memòria, si
senyor Ologaray, memòria, probablement el que em passa o el que ens passa al Partit Socialista és que
tenim massa memòria. No sé si aquelles panses que ens recomanaven en campanya electoral ens va fer
molt efecte, però segurament sí  que alguna cosa van fer.  I  per això avui estem aquí i  no estem aquí.
Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Bel. Té la paraula la senyora Roigé.”

Sra. Roigé: “Caldria veure perquè estan aquí o perquè estan en un altre lloc, perquè van poder fer la llista o
perquè no la van poder fer. Però en tot cas, això ja ho sap la ciutadania. No els estic dient que sigui cosa
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del Partit Socialista ni molt menys, evidentment. Nosaltres estàvem governant i portàvem a terme les coses
que portàvem a terme. Jo l'únic que li he dit que si té algun dubte, perquè com que li agrada mirar cap
enrere cada dia, el que ha de fer és preguntar-ho també a aquells…,  segurament dintre del govern trobarà
la resposta. És l'únic que li he dit, no cal que s’ofengui. Però sí que li he dit, perquè ara m'ha dit que estava
al govern a totes, aquí i abans, si estar a totes vol dir censurar-se un mateix, o recriminar-se un mateix, o
condemnar-se un mateix, jo ho sento, però no ho comparteixo. Això per a mi no és estar a totes. Això vol dir
…, en política es poden fer moltes coses, però jo entenc que hi ha coses sobre les quals s'han de tindre
principis i no memòria, cert. Puc seguir amb la següent pregunta? També que quedi clar que l'alcalde s'ha
mirat  els  expedients,  però  que no em contesta  al  ple.  Perquè vostre  m’està dient  que s'ha mirat  els
expedients d'allò que li acabem de dir i no m'acaba contestant al ple i em diu que ja m'ho enviaran quan es
complisca el termini dels 10 dies. D’acord, ja ho mirarem llavors, però veig que s'ho ha mirat, però que no
m'ho vol contestar. 

Següent pregunta: Fa pocs dies aprovàvem el tancament en positiu de la Clínica Terres de l'Ebre, que no
n'hem sentit parlar gens, tampoc, per part seva. Una clínica de la qual ens sentim molt orgullosos per la
bona feina que es fa, pels bons professionals que hi treballen i que el seu tancament en positiu torna a
demostrar que —ho sento, li he de tornar a dir—, que mentien en el seu moment, que la Clínica era viable,
que s'autofinança i que tot allò que van dir de la  Clínica també era  mentida. Dit això, el passat mes de
novembre, la Clínica va ser reconeguda per tercer any consecutiu dintre del top 20 de l'estat al rànquing
22. Un exemple de bona gestió de la que ens sentim orgullosos i de la que sempre n'hem fet qüestió per
explicar-ho i que la ciutadania ho conegués. Un guardó que ens fa sentir molt orgullosos del que es va fer
al seu moment per part del nostre govern. No ho van fer tots,  vostè no ho va fer, senyor Jordan, que era
adquirir la titularitat de la  Clínica i que la  Clínica avui estigui operativa i que pugui prestar salut per a la
ciutadania de Tortosa i dels territoris propers. Aquella operació va permetre que la Clínica prestés el servei,
que continués en un referent amb el territori, que genera activitat més enllà de la pròpia Clínica i, per tant,
una adquisició que, com sap, no va comptar amb el seu suport. Llavors, quan nosaltres vam fer pública el
reconeixement  de la  Clínica,  perquè no el  van fer  vostès,  el  vam explicar  nosaltres el  passat  mes de
novembre, ens van dir que farien un acte públic de reconeixement. Doncs han passat cinc mesos i d'acte
públic no n'hem vist cap. I, per tant, entenc que o no…, temo que no el deuen voler fer. Segurament perquè
l'any 22, la presidenta era jo, al Consell d'Administració, també estava la senyora Bel, estàvem natros i, per
tant, les coses s'havien fet ben fetes. Ara, la pregunta és: quan pensa fer el reconeixement? Esperarà a fer-
ho del 23 dient que llavors és cosa seva com ha fet amb el segell Infoparticipa? Que era un segell que
menystenien, que no valia la pena, que era un desastre, i que ara és el millor del món quan este seg ell
Infoparticipa també ens atorga estòs sis mesos en què estàvem natros també i que, per tant, ens sentim
també molt orgullosos que l'hagi aconseguit l'Ajuntament i que el continuï aconseguint els pròxims anys.
Per tant, jo el que demano és respecte per este reconeixement i que tingui en compte la gent de la Clínica
que es mereix que hi hagi més respecte per part de l'Ajuntament.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Roigé. Respecte total cap a la Clínica, cap a la gent que treballa a la Clínica,
els treballadors i treballadores, cap a vostè, cap a tots els grups municipals i , per tant, jo no sé per què
parla de respecte o no respecte. Amb relació a l'acte, ja se l'informarà quan es cregui oportú fer per part de
la direcció de la Clínica, però no digui que natros vam mentir,  perquè natros el que vam dir és que feien
falta pagar els 4 milions d'euros per pagar l'equipament, com vostè sap perfectament, i això no és mentir,
això és així i ho sabem, i de fet hi va haver una votació aquí al ple que vostè va facilitar precisament que no
es pogués fer el pagament pocs dies després de les eleccions i vam haver després de fer un altre ple amb
3 milions i mig, i ara s'està treballant per fer la resta del pagament. Per tant, de mentida cap, vam dir la
veritat i, per tant, complirem amb el pagament que toca, com no pot ser d'altra manera, per part de la
Clínica, tot i que vostè el seu dia, com sap perfectament, no ho va facilitar.”

Sra. Roigé:  “Gràcies, però no m'ha contestat el que li he preguntat. He preguntat pel reconeixement i se
n’ha anat a parlar del que va passar el mes de juliol, que quan volem parlem, però el mes de juliol ja ho
sabíem que feia 10 anys que s'havia de pagar els 4 milions i així ho havíem explicat sempre. En tot cas,
esperem que hi hagi un reconeixement per a la gent de la  Clínica, perquè des del novembre que es va
atorgar el guardó, fins a l'abril, no han fet absolutament res. Faig la següent pregunta?”

Sr. Alcalde: “Li torno a dir que si parlo de la clínica, del que va passar durant aquell període de temps, és
perquè vostè ha dit que vam mentir, que vam dir que la Clínica estava malament i jo li he matisat tota la
informació d’allò que en aquell moment va passar al respecte i sobre l'acte li he dit que quan es realitzi,
evidentment, s'informarà. Té la paraula per a la següent pregunta.”

Sra. Roigé:  “Abans de començar la següent pregunta,  el que van dir, més enllà dels 4 milions, és que la
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Clínica no era viable i que hi havia molts problemes econòmics, sinó que cadascú consulti  l’hemeroteca. En
tot cas, següent pregunta: al punt cinquè han donat compte de la liquidació. Com allí no podia intervindre,
li pregunto ara: quin és el romanent que consta al decret signat per vostè i quin és el resultat pressupostari
que consta tant al seu decret com l'informe d'intervenció?”

Sr. Alcalde: “Sí, senyora Roigé, li contestarà en este cas la regidora d'Hisenda, Maria Jesús Viña.”

Sra.  Viña:  “Hola,  regidores,  regidors,  bona tarda.  El  que consta  al  decret  són 2.658.095,81  euros  de
romanent per  a  despeses  generals.  Dintre  d'això,  no  sé  si  li  amplio la  resposta  o  només  volia  saber
l'import.” 

Sra. Roigé: “Volia saber el romanent que consta al decret i el resultat pressupostari.”

Sra. Viña: “Dintre d'este romanent, hi haurà unes incorporacions per a despeses generals, la incorporació,
que ja s'ha fet de 127.467,09 centims, que va ser la modificació pressupostària número 5 per adquisició
d'immoble. I ara estem preparant una nova incorporació d’1.750.440,58, que ja està en marxa i ja els hi
enviarem quan la tinguem incorporada. Per tant, 1.877.907,67. Queden encara 780.188,14, que haurem
d'incorporar  AD  de  l'any  2022,  95.070,39.  I  la  resta  estem  encara  mirant  l'extrajudicial  que  haurem
d'incorporar. Comparativament, per a tindre una mica la comparació de les magnituds, estem parlant que
l'any 2022 van tancar amb un romanent per a despeses generals de 4.976.628,24 i que incorporacions hi
va haver 2.424.167,57 i després 2.517.093,10, que vam fer amb una modificació pressupostària per a
despeses generals.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Viña. Té la paraula la senyora Roigé.”

Sra. Roigé:  «Miri que me n’ha dit de xifres, eh!, senyora Viña, però la que li he preguntat, no, que és el
resultat pressupostari, el  superàvit de l'Ajuntament, però els ho diré jo. La liquidació del 2023 trenca i
acaba amb este relat  catastrofista i fals, que al seu moment van explicar, el senyor Jordan, que no em
contesta, que contesta la regidora, i que en tot cas també li faria una altra pregunta, que és qui decideix en
què es gasta el romanent? Decidim natros des de l’oposició, o està decidint l'actual govern a través de
modificacions  pressupostàries,  com la que ens ha dit  que té preparada,  i  les que ja ha fet de noves
incorporacions.”

Sra. Viña: “Ja li he explicat…”

Sr. Alcalde: “Un moment, senyora Viña, té la paraula, ara sí.”

Sra.  Viña:  “Gràcies,  alcalde.  Ja  li  he  explicat  les  modificacions  que  estan  en  marxa de  compromisos
adquirits durant l'any 2023 per poder-los incorporar dintre d'este any 2024. I li he fet la comparativa amb
la similitud de l'any 2022, amb els compromisos que hi havia adquirits d'estos 2.424.000, dels quals hi va
haver un excés de 2.517.000 l'any 22, que després van poder utilitzar en el que vostès van considerar que
havien de destinar. Les dues modificacions que hi ha hagut ara, que són les  dues incorporacions d'este
romanent, són compromisos concrets durant l'exercici 2023, que s'han passat a l'any 2024.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Viña. Té la paraula la senyora Roigé.”

Sra. Roigé: “En tot cas, la pregunta que més o menys ha quedat entesa, que tothom ha entès és que qui
feia les modificacions pressupostàries i qui ho decidia, decideix el govern, el que hi ha ara i el que hi havia
abans també decidia amb què es feia servir el romanent. Per tant, no és una decisió que haguéssim pres
nosaltres,  però  en  tot  cas,  com  no  m'ha  contestat,  l'Ajuntament  de  Tortosa  ha  tancat l'exercici
pressupostari  del  23  amb  un  resultat  positiu  d'un  superàvit de  3.361.641  euros,  un  romanent  de
tresoreria, com ha dit, de 2.658.000. I aquestes són les dades que es recullen al decret signat i el que diu
la Intervenció municipal, en cap cas ha sortit cap xifra, suposo que com estem al ple i no es pot dir, a les
rodes de premsa sí, però als plens no, no he sentit en cap moment ni he vist el document, per això li
preguntava. No he trobat els 300 ni els 360. Segons el dia, el senyor Jordan diu una xifra o  diu una altra.
Però en tot cas, també voldria deixar clara una dada, que en este cas també hem de tenir en compte, que
és  que  també  ha  sortit  la  liquidació  que  avui  hem  donat  compte,  que  són  els  fons  líquids  que  té
l'Ajuntament de Tortosa el dia 31 de desembre. En este cas, superen els 13 milions d'euros  als bancs,
perquè ens entenguem també. I, per tant, fer constar, per acabar aquesta pregunta, que encara s'entén
menys aquella pujada d'impostos de 2,8 milions d'euros o la pujada que volen fer amb la tarifa de l'aigua,
tenint en compte que van rebre una aportació per part de l'Estat que no s'esperaven de 2.700.000 euros i
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que ara han liquidat d'aquesta forma tan positiva. Simplement, tornem a reiterar que no era necessari
apujar els impostos…”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Roigé, hauria d’anar acabant.”

Sra. Roigé: “…i que s'ha trencat el seu argumentari respecte a la situació catastrofista. A tots els regidors
els ha donat molt més temps.”

Sr. Alcalde:  “I a vostè també. Però hauria d'anar acabant perquè ja passa 39 segons. Té la paraula la
senyora Viña.”

Sra. Viña:  “Gràcies. Suposo que també tindré un minut i trenta segons per poder respondre, espero  que
amb total claredat. Estem parlant d'este romanent de tresoreria per a despeses generals,  del  qual no
podem fer el que volem, dels 2.658.095,81, dels quals els he explicat, hi ha 1.877.907 que va a despeses
pendents de  l'any  anterior,  reconegudes  de  l'any  anterior,  amb un  extrajudicial  de  95.070  euros  de
suplements de crèdit que venien de l'any 2022, per tant, no podem fer res amb això. Més l'extrajudicial, no
li resto ara els 300.000 euros, però de moment ja ens hem quedat amb 600.000 euros sense tindre en
compte  l'extrajudicial.  Si  mirem  la  comparativa  dels  números  de  l'any  anterior,  en  un  roma nent de
4.976.000 euros, va fer modificacions per a reincorporacions de romanents, igual, aproximadament com
hem  fet  natros  ara,  de  2.424.000  i  li'n  van  sobrar 2.517.000  per  poder  fer  aquelles  modificacions
pressupostàries. I això ara no ho tenim, perquè hem hagut d'incorporar estòs romanents en despeses que
ja venien de l'any passat. La diferència és notable, i aquí surten els 300.000 euros, que veurà vostè quan
tindrem incorporat, ja també, l'extrajudicial. Per tant,  el resultat  és el que hi ha i era necessari fer estòs
ajustos que va  haver  de dur  a terme este  govern per  poder  fer  front  a  les  despeses  corrents  d'este
Ajuntament. Els números  els té detallats,  podem repetir-los més vegades,  es pot explicar del dret o del
revés, però la realitat és la que hi ha. 2.658.000 euros de romanent incorporats, alhora 1.877.000...”

Sr. Alcalde: “Ja hauria d'anar acabant, senyora Viña. Entenc que la senyora Roigé vol fer una altra pregunta.
Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Sí, abans de començar, dir-li que ho sabem perfectament el que pot gastar. Hem tingut anys
amb romanents inferiors als 2,5 i hem tingut anys superiors als 2,5. De fet, Esquerra portava la regidoria
d’Hisenda, i ho sap perfectament i, per tant, sap que es decideix per part del govern, però un incís només
normalment, estès incorporacions que es fan s'acaben fent els últims mesos del mandat anterior. No són
dels primers mesos,  però en tot  cas,  com ho veurem, veurem aquestes obligacions si  venen del  juny
endavant o dels primers 6 mesos, que és evident que són dels primers.”

Sr. Alcalde: “Senyora Roigé, hauria de fer la pregunta que li toca.”

Sra. Roigé: “Faig la pregunta. Porto uns quants plens preguntant per la modificació del POUM dels terrenys
del nou hospital, que podríem iniciar. El passat mes de setembre, un cop va entrar en vigor el Reglament
de règim hidràulic, una modificació necessària per poder cedir els terrenys a la Generalitat per fer el nou
hospital. I li  torno a preguntar: què s'ha fet des de l'últim ple? Perquè no s'ha portat al ple l'aprovació
inicial?, però el que és més greu, s'ha contractat?, perquè jo crec que no s'ha contractat, o almenys això és
el que ens fan arribar, que no està contractat  el dia d'avui. I en tot cas, si s'ha fet internament o s'ha
externalitzat,  aquells  que  parlen  tant  de  municipalitzat  pel  que  fa  a  la  contractació  del  que  seria  la
modificació d'un planejament que encara, a hores d'ara, creiem que no s'ha avançat respecte a l'últim
plenari. Porten deu mesos  al govern, des del setembre es podria haver fet. Els vaig dir que creiem que era
necessari  que el  nou govern que entrés  a la  Generalitat  pogués  disposar  dels  terrenys per  no  tindre
excuses de cara  al  pressupost  del  2025 i,  per  tant,  voldria  saber  en quin  moment  es  troba aquesta
modificació del planejament perquè ha tornat a passar un ple i no en sabem res.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyora Roigé, crec que ja li vaig dir que estem treballant en aquesta qüestió i en
totes les que fan referència a la situació dels terrenys de l'Hospital. El que és greu és que es compressin en
el seu moment sense que fossin viables per poder allí construir un hospital. Veurem si finalment ens en
sortim. Sap perfectament que ja vam demanar la inclusió per al règim especial. L'informo també que hem
fet  les primeres reunions per  poder comprar  la  part  d'aquella  finca que encara,  a  hores d ’ara,  no és
propietat de l'Ajuntament. I amb relació a la modificació del POUM, com li vam comentar, estem treballant,
estem recepcionant diversos pressupostos de diversos estudis que es necessiten, alguns els tenim i alguns
encara  no  ens  els  han  fet  arribar  i  quan  tinguéssim  tota  aquesta  informació,  evidentment,  tirarem
endavant de manera paral·lela, com ja vam dir, tota aquesta qüestió per poder fer possible la modificació
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del pla parcial.”

Sra. Roigé: “Com torna a contestar…”

Sr. Alcalde: “Sí, té la paraula, senyora Roigé.”

Sra. Roigé: “Sí, gràcies,  Com torna a contestar allò que no li he preguntat, però en tot cas no hi tinc cap
problema en contestar-li, perquè es van adquirir uns terrenys perquè a tota Tortosa era inundable i el que
vam fer va ser portar a terme la modificació de la normativa per a fer viable que Tortosa pogués tindre
l'Hospital i no se n'hagués d’anar fora de Tortosa. Però en tot cas, vull recordar que el senyor Jordan, la
proposta seva d’ubicar el nou hospital era el pla parcial que hi ha entre el Jesús i Ferreries, a continuació
de l'escola Cinta Curto i, per tant, aquest terreny encara és molt més inundable que aquell del qual el dia
d'avui estem parlant. Per tant, una mica també de coherència amb el que vostre mateix va demanar al seu
moment d'on havia d'estar l'Hospital nou Verge de la Cinta. En tot cas, no m'ha respost. Jo el que li dic és
que m'ha contestat el mateix que fa un mes, estem treballant, estem treballant, però no hi ha cap pas més
fet  quant a la modificació del POUM respecte al mes passat  el dia d'avui i,  per tant,  li  torno a pregar
celeritat en este tema perquè la responsabilitat ara és seua i el que ha de fer és governar i el que ha de fer
és tindre estòs terrenys cedits a la Generalitat, per tal que el nou govern no busqui més excuses a l'hora de
poder portar al pressupost del 2025 una partida per poder construir el nou hospital.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Roigé. Governem i treballem, per molt que vostès diguen que no. I li recordo
que vostè va incoar l'expedient de modificació del POUM l'any 2022 i, per tant, va estar allà abandonat
pràcticament durant dos anys. Ara té molta celeritat o demana molta celeritat, però ja li dic que en estos
mesos hem aconseguit fer un informe, un estudi de més de 70 pàgines, com vostè sap perfectament, per
reclamar a la Generalitat i a la CHE que Tortosa pugui estar inclosa dins del règim especial. Paral·lelament,
estem treballant, i amb relació a l'últim ple, evidentment s'han fet avanços, però tampoc crec que ara jo li
hagui d'explicar  aquí,  això  ja  l'explicarem  si  convé  en  comissió,  els  diferents  estudis,  els  diferents
pressupostos i tot  el que hi ha damunt de la taula per poder iniciar en paral·lel aquesta modificació del
POUM que tots compartim. 

No hi ha més preguntes?  Jo sí que m'agradaria dir, abans de finalitzar el ple,  que precisament fa uns
mesos hi va haver, per part de l'Ajuntament, la destitució del representant del grup de Movem Tortosa i del
Partit dels Socialistes al Poble dels Reguers, al Consell, en este cas, de participació d'este poble del nostre
municipi perquè, com també es va fer públic i notori, havia estat acusat d'un presumpte cas de violència
masclista. Aquell fet va fer que féssim la destitució d'esta persona, però ara aquesta persona ens ha fet
arribar, i per això crec que és absolutament just i necessari dir-ho, una sentència que tenim aquí per la
qual se l'absol d'aquell presumpte, des del govern sempre vam estar parlant de presumpte, de presumpte
cas i sobretot defensant la seva innocència, i se l’absol del cas i, per tant, jo crec que avui haguem de
deixar constància al  ple,  també de cara a tota la ciutadania,  perquè hi  hagués constància  que aquell
senyor finalment ha estat absolt i, per tant, no es va produir mai en cap moment, segons sentència, que se
mos ha fet arribar, cap cas de violència. I, per tant, vull que conste en acta també el dia d'avui en este ple.
Per tant, amb aquesta informació, aixequem la sessió. Molt bona tard a tothom.”

*-*-*

I sense cap més assumpte per tractar, el senyor president aixeca la sessió a les vint hores i un minut, de la
qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
sgMGE L’alcalde

sgJJF
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